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1.  Åben spørgetid (2021-0119723)
Under dette punkt har tilhørerne mulighed for at komme med forslag og stille spørgsmål til
lokaludvalget. Der er afsat op til en halv time til spørgetiden. Når der ikke er flere
spørgsmål, begynder lokaludvalgets ordinære møde

Beslutning
Niels Kongshaug oplyste, at gårdfesten "Rosernes Fest" holdes den 26. juni kl. 16 i Store
Kongensgade 108.
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2.  Referat og godkendelse af dagsordenen (2021-0119724)

Indre By Lokaludvalg skal drøfte referatet af det seneste lokaludvalgsmøde og
godkende dagsordenen for det aktuelle lokaludvalgsmøde.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg drøfter referatet af lokaludvalgsmødet den 8. april 2021
(eftersendes).

2. at Indre By Lokaludvalg godkender dagsordenen for det aktuelle møde.

 

Problemstilling

Lokaludvalget skal drøfte referatet af lokaludvalgsmødet den 8. april 2021 (eftersendes)..

Endvidere skal lokaludvalget godkende dagsordenen for det aktuelle møde.

Løsning

Referatet drøftes. Eventuelle rettelser noteres.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Intet.

Beslutning

1. Referatet af lokaludvalgsmødet den 8. april 2021 forelå endnu ikke, hvorfor det bliver drøftet i
lokaludvalgets møde den 10. juni 2021.
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2. Lokaludvalget godkendte dagsordenen for det aktuelle møde.

3. I fortsættelse af behandlingen af dagsordenens punkt 2 "Referat og godkendelse af
dagsordenen" godkendte lokaludvalget indstillingen i følgende sager:
14. Puljeansøgninger, maj 2021
15. Nyt budget for 2021-puljen
16. Ændringer i lokaludvalgets mødeplan for 2021
17. Henvendelser til lokaludvalget, maj 2021.
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3.  Dialog med borgerrepræsentant Mette Annelie Rasmussen, Radikale Venstre, om aktuelle
temaer (2021-0118078)

Indre By Lokaludvalg har dialog med borgerrepræsentant Mette Annelie Rasmussen, Radikale
Venstre, om aktuelle temaer.

Indstilling

Formanden indstiller,

1. at Indre By Lokaludvalg drøfter aktuelle temaer med borgerrepræsentant Mette Annelie
Rasmussen, Radikale Venstre.

 

Problemstilling

Lokaludvalget har besluttet at invitere borgerrepræsentanter til en dialog om aktuelle temaer.

Borgerrepræsentant Mette Annelie Rasmussen har givet tilsagn om at komme til lokaludvalgets møde
den 6. maj 2021.

I mødet den 8. april 2021 besluttede lokaludvalget temaer, som det vil drøfte med Mette Annelie
Rasmussen:

Hvad vil Mette Annelie Rasmussen gøre, hvis hun har flertal i Borgerrepræsentationen?
Vil Mette Annelie Rasmussen sætte gang i udarbejdelsen af bevarende lokalplaner i Indre By?
Hvordan ser Mette Annelie Rasmussen på affolkningen af Indre By?
Hvordan holder vi på børnefamilierne i Indre By?
Hvordan ser Mette Annelie Rasmussen på det, som opfattes som "salami-metoden"
i håndteringen af Lynetteholm-projektet, dvs. opdelingen af Lynetteholm-projektet og de tilhørende
VVM-redegørelser?
Hvilke indsatser og tiltag skal der til for at sikre, at København bliver CO -neutral i 2025?
Hvordan ser Mette Annelie Rasmussen på et forslag om afgift på parkering på private
arealer?

 

Løsning

Lokaludvalget drøfter aktuelle temaer med Mette Annelie Rasmussen.
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Økonomi

Intet.

Videre proces

Afhænger af drøftelsen.

Beslutning
Lokaludvalget drøftede aktuelle temaer med borgerrepræsentant Mette Annelie Rasmussen,
Radikale Venstre.
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4.  EURO 2020- og Copenhagen 2021-aktiviteter i Indre By (2021-0118402)

Indre By Lokaludvalg skal drøfte EURO 2020- og Copenhagen 2021-aktiviteterne i Indre By samt
beslutte spørgsmål til panelet, der deltager lokaludvalgets offentlige orienteringsmøde om de to
events. Desuden skal lokaludvalget drøfte, hvordan lokaludvalget og beboerforeningerne i
Middelalderbyen kan tage et initiativ, som i forbindelse med EURO 2020, Copenhagen 2021 og
andre events denne sommer synliggør, at der bor mange mennesker i Indre By.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg drøfter de planlagte EURO 2020- og Copenhagen 2021-aktiviteter i
Indre By og herunder drøfter, hvordan beboerne i Indre By bør orienteres om aktiviteterne.

2. at Indre By Lokaludvalg bemyndiger ham  til at orientere Teknik- og Miljøforvaltningen, Kultur-
og Fritidsforvaltningen, DBU og Copenhagen 2021 om de bemærkninger, som lokaludvalget
måtte have om aktiviteterne.

3. at Indre By Lokaludvalg beslutter hvilke spørgsmål, det mener, skal stilles til panelet i
lokaludvalgets offentlige orienteringsmøde den 25. maj 2021 om EURO 2020- og Copenhagen
2021-aktiviteterne i Indre By. Panelet består af repræsentanter for Teknik- og
Miljøforvaltningen, Kultur- og Fritidsforvaltningen, DBU, Happy Copenhagen (ikke bekræftet i
skrivende stund) og Københavns Politi.

4. at Indre By Lokaludvalg drøfter, hvordan lokaludvalget og beboerforeningerne i
Middelalderbyen kan tage et initiativ, som i forbindelse med EURO 2020, Copenhagen 2021 og
andre events denne sommer synliggør, at der bor mange mennesker i Indre By.

 

Problemstilling

EURO 2020

EM i fodbold for herrer (EURO 2020) afvikles i perioden 11. juni-11. juli 2021 i 11 forskellige byer i
Europa. I Parken spilles der kampe den 12., 17., 21., og 28. juni. Som det ser ud nu, vil max. 11.236
personer kunne overvære hver kamp.

I mødet den 26. april 2021 mellem Teknik- og Miljøforvaltningen, Kultur- og Fritidsforvaltningen, DBU,
Københavns Politi og lokaludvalget blev følgende oplyst:
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I forbindelse med hver kamp, som Danmark spiller, vil der være et storskærmsarrangement på
Rådhuspladsen. Arrangementet stilles op og tages ned samme dag.

Der vil i forbindelse med hver kamp, som Danmark spiller, være fanmarcher fra Kongens Nytorv og
Øksnehallen til Parken. Kongens Nytorv og Øksnehallen indrettes til "Fan Squares" i forbindelse med
kampene.

På Nytorv og og Kultorvet vil der være arrangementer med tilknytning til EURO 2020. Det vurderes,
at der vil være tale om forholdsvis stille arrangementer.

Ofelia Plads vil i hele perioden 11. juni-11. juli 2021 være indrettet til samlingssted for fodboldfans.
(se bilaget).

DBU vil ad to omgange orientere beboere i Indre By, der berøres af EURO 2020-aktiviteterne, med
brev om, hvad der skal ske og herunder om trafikale ændringer og spærringer i forbindelse med
kampene i Parken. (se bilaget).

Det er vurderingen, at corona-situationen gør, at der vil være få udenlandske fans i København under
EURO 2020. Det vurderes samtidig, at corona-restriktionerne, som værtshuse, restauranter osv. er
pålagt, kan betyde, at danske fans vil opholde sig i byrummet efter Danmarks kampe.

Link: https://www.copenhageneuro2020.dk/

Copenhagen 2021

Copenhagen 2021 er samlebetegnelsen for EuroGames og WorldPride, der finder sted i København
den 12.-22. august 2021 og som arrangeres af organisationen Happy Copenhagen.

Teknik- og Miljøudvalget godkendte den 12. april 2021 en rammetilladelse til Happy
Copenhagen, der indebærer mulighed for

at forvaltningen kan give dispensation fra Forskrift for udendørs musikarrangementer  til
sluttidspunkt for arrangementet på Gammel Strand til kl. 24 alle dage.

at forvaltningen kan give dispensation fra Forskrift for udendørs musikarrangementer  for så vidt
angår lydniveauet for arrangementet på Gammel Strand og Nybrogade.

at forvaltningen kan give dispensation fra Forskrift for udendørs musikarrangementer  for så vidt
angår varighed af arrangementet i Havneparken Islands Brygge.

at forvaltningen kan give dispensation fra Forskrift for udendørs musikarrangementer  for så vidt
angår lydniveauet for arrangementet i Havneparken Islands Brygge.

at afholde musikarrangementer på Rådhuspladsen under Copenhagen 2021 indtil kl. 02.00.
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Det fremgår af indstillingen til Teknik- og Miljøudvalget, at Gammel Strand/Nybrogade skal danne
ramme om del-arrangementerne Fluid Festival og Front Yard med talks, debatter og koncerter/musik.
Her ønskes sluttidspunkt søndag-torsdag kl. 24 og fredag-lørdag kl. 02 (forskriften tillader hhv. kl. 22
og kl. 24) i perioden 13.-22. august. 

Det fremgår endvidere, at Happy Copenhagen ønsker sluttid kl. 02 ved afslutningskoncerten den 21.
august på Rådhuspladsen.

Se Happy Copenhagens dispensationsansøgning i bilaget.

Af Copenhagen 2021s hjemmeside fremgår det, at der som led i kunst og kulturprogrammet også vil vil
være aktiviteter i Huset-KBH og ved BLOX.

Link: https://copenhagen2021.com/.

Københavns Politi

Som aftalt i mødet den 26. april 2021 har Københavns Politi sendt følgende tekst, som lokaludvalget
kan bruge til sin kommunikation om EURO 2020 og Copenhagen 2021:

"Københavns Politi er meget opmærksomme på, at EM i fodbold i juni og CPH Pride i august kan
give nogle udfordringer i byen, da mange feststemte mennesker ventes at søge mod bl.a. Indre By i
forbindelse med markeringen af begivenhederne. Der er pt. planlagt afvikling af fire fodboldkampe i
København. Politiet vil i forbindelse med afviklingen af begivenhederne naturligvis være til stede i
Indre By og have fokus på, at fejringen foregår på en fornuftig måde - særligt når beværtninger og
restauranter lukker kl. 23. Her vil Københavns Politi igen i år have ekstra fokus på soundbokses. Hvis
musikken bliver for høj, har politiet mulighed for at uddele bøder og konfiskere anlæg. Beboerne i
området må dog forvente, at der vil være et øget støjniveau i gaderne i de sene aftentimer i
forbindelse med begivenhederne på grund af mange mennesker."

 

Løsning

EURO 2020- og Copenhagen 2021-aktiviteterne i Indre By

I bilaget ses Byudviklingsgruppens kommentarer til Teknik- og Miljøudvalgets rammetilladelse til
Copenhagen 2021.

Formanden foreslår, at lokaludvalget drøfter EURO 2020- og Copenhagen 2021-aktiviteterne i Indre
By og herunder drøfter, hvordan beboerne i Indre By bør orienteres om aktiviteterne.

Formanden foreslår, at han bliver bemyndiget til at orientere Teknik- og Miljøforvaltningen, Kultur- og
Fritidsforvaltningen, DBU og Copenhagen 2021 om de bemærkninger, som lokaludvalget måtte have
om aktiviteterne.
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Offentligt orienteringsmøde den 25. maj 2021

I mødet den 26. april 2021 blev det aftalt at holde et offentligt orienteringsmøde om EURO 2020- og
Copenhagen 2021-aktiviteterne i Indre By, hvor borgerne får mulighed for at stille spørgsmål om,
hvad der skal ske i Indre By under EURO 2020 og Copenhagen 2021.

Teknik- og Miljøforvaltningen, Kultur- og Fritidsforvaltningen, DBU og Københavns Politi har givet
tilsagn om at holde oplæg på orienteringsmødet. Happy Copenhagen har endnu ikke bekræftet, at de
deltager. 

Orienteringsmødet holdes som et fysisk møde. Da der pga. forsamlingsloft max. må deltage 50
personer, vil borgerne skulle tilmelde sig mødet. Sekretariatet er i gang med at undersøge, om mødet
kan live streames.

Formanden foreslår, at lokaludvalget beslutter hvilke spørgsmål, det mener, skal stilles i mødet.
Sekretariatet sender spørgsmålene til oplægsholderne inden mødet, så de kan inkludere svarene i
deres oplæg.

Forslag fra Rundetårn-kvarterets Beboerforening

Rundetårn-kvarterets Beboerforening har foreslået formanden, at beboerforeningen og lokaludvalget
samarbejder om en kampagne i sommeren 2021, hvor målet er at gøre bydelens gæster
opmærksomme på, at de skal vise hensyn overfor bydelens beboere. 

Formanden foreslår, at lokaludvalget drøfter, hvordan lokaludvalget og beboerforeningerne i
Middelalderbyen kan tage et initiativ, som i forbindelse med EURO 2020, Copenhagen 2021 og
andre events denne sommer synliggør, at der bor mange mennesker i Indre By.

Formanden gør opmærksom på, at Team Sikker By i Økonomiforvaltningen lancerer en natte- og
bylivskampagne medio maj, som har til hensigt at skabe forståelse blandt gæsterne i bl.a. Indre By 
for, at de skal tage hensyn til dem, der bor i byen. 

Økonomi

Lokaludvalget har afsat en ramme på 20.000 kr. til det offentlige orienteringsmøde om EURO 2020-
og Copenhagen 2021-aktiviteterne i Indre By.

Videre proces

Det offentlige orienteringsmøde om EURO 2020- og Copenhagen 2021-aktiviteterne i Indre By
holdes den 25. maj 2021 kl. 19.30-21.30.

Beslutning
Til mødet forelå en henvendelse fra en beboer om de planlagte aktiviteter på Gammel Strand i
forbindelse med Copenhagen 2021. Se bilaget.
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1. Lokaludvalget drøftede de planlagte EURO 2020- og Copenhagen 2021-aktiviteter i Indre By.
Der var følgende bemærkninger i drøftelsen:

Foruden støjen vil belysningen i forbindelse med aktiviteterne på Gammel Strand under
Copenhagen 2021 være generende for beboerne i området.
Arrangører af events i Indre By skal have respekt for omgivelserne. Indre By er ikke kun
en kulisse.
Der mangler oplysning om brand- og flugtvejsforholdene på Gammel Strand i forbindelse
med Copenhagen 2021-aktiviteterne på pladsen. Lokaludvalget bør spørge om, hvor
mange mennesker der tillades på pladsen i forbindelse med aktiviteterne samt spørge
om, hvad man vil gøre i forhold til de mennesker, der opholder sig uden for afspærringen..
Lokaludvalget bør foreslå, at de Copenhagen 2021-aktiviteter, der skal holdes på Gammel
Strand, flyttes til et andet sted.
Lokaludvalget bør spørge, om politiet har ressourcer til at håndtere de formelle og
uformelle aktiviteter i forbindelse med EURO 2020 og Copenhagen 2021.
Der gives tilladelse til højtalermusik på Gammel Strand på op til 90 dB. Det er meget. Det
vil kunne høres over et stort område. Lyden vil gå ind i husene.
Lokaludvalget bør spørge om, hvordan festen i gaden under EURO 2020- og
Copenhagen 2021 håndteres under hensyntagen til corona-situationen.
Beboerne i de områder, hvor der skal være EURO 2020- og Copenhagen 2021-aktiviteter,
burde tages i ed, før beslutningen om aktiviteterne træffes.
Lokaludvalget bør orientere politikerne om, at Indre By gerne deler oplevelserne
vedr. EURO 2020- og Copenhagen 2021 med andre bydele.
Lokaludvalget bør bede om, at alle natteværter kommer på gaden i forbindelse med
fodboldkampene under EURO 2020, der spilles i Parken.
Lokaludvalget bør foreslå, at beboerne i området omkring Gammel Strand, som generes
af Copenhagen 2021-aktiviteterne på pladsen, skal tilbydes et hotelophold, mens
aktiviteterne står på.
Der er behov for en urban dannelse med krav til folks opførsel i tæt-byen.
Lokaludvalget bør gøre politikerne opmærksom på, at EURO 2020- og Copenhagen
2021-aktiviteterne i Indre By ikke er enestående. Der er andre events på vej, fx. Tour de
France i sommeren 2022.

2. Lokaludvalget bemyndigede formanden til at orientere Teknik- og Miljøforvaltningen, Kultur- og
Fritidsforvaltningen, DBU og Copenhagen 2021 om de bemærkninger, som lokaludvalget har
om aktiviteterne, jf. ovenfor.

3. Lokaludvalget bemyndigede formanden til at sende ovennævnte spørgsmål til panelet i
lokaludvalgets offentlige orienteringsmøde den 25. maj 2021 om EURO 2020- og Copenhagen
2021-aktiviteterne i Indre By, så spørgsmålene kan besvares i mødet. 

Bilag
1. Oplæg fra DBU om EURO 2020 i København
2. Happy Copenhagens ansøgning om dispensation fra "Forskrift for udendørs musikarrangementer"
til Copenhagen 2021
3. Byudviklingsgruppens kommentarer til rammetilladelsen for Copenhagen 2021
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4. Nyt bilag: Rammetilladelse til Copenhagen 2021
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INDRE BY LOKALUDVALG

5.  Restaurations- og nattelivet (2021-0119579)

Indre By Lokaludvalg skal beslutte et brev til Kultur- og Fritidsudvalget og Teknik- og Miljøudvalget
om restaurations- og nattelivet i Indre By samt beslutte at holde et fysisk borgermøde i perioden 28.
maj - 25. juli 2021, hvor udkastet til Restaurations- og Nattelivsplan 2021 forventes at være i offentlig
høring. 

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg godkender brevet til Kultur- og Fritidsudvalget og Teknik- og
Miljøudvalget om restaurations- og nattelivet i Indre By, der ses i bilaget. 

2. at Indre By Lokaludvalg afsætter 20.000 kr. til et borgermøde om udkast til Restaurations- og
Nattelivsplan 2021, som holdes i perioden 28. maj - 25. juli 2021, hvor udkastet
til Restaurations- og Nattelivsplan 2021 forventes at være i offentlig høring

3. at Indre By Lokaludvalg udpeger tovholdere til at planlægge og gennemføre borgermødet.

Problemstilling

Lokaludvalgets drøftelse den 8. april 2021

I mødet den 8. april 2021 drøftede lokaludvalget restaurations- og nattelivet i lyset af de politiske
beslutninger om "Første udkast til Restaurations- og nattelivsplan 2021" og på basis af input
fra Restaurations-, Nattelivs- og Eventgruppen samt lokaludvalgets formandskab.

Lokaludvalget besluttede, at formanden skulle skrive notat, som kan danne
udgangspunkt for udkastet til høringssvar, som lokaludvalget skal tage stilling til, når et nyt
udkast til Restaurations- og Nattelivsplan 2021 er i høring i lokaludvalgene.

Revideret udkast til Restaurations- og Nattelivsplan 2021

Kultur- og Fritidsudvalget tog i sit møde den 29. april 2021 stilling til et revideret udkast til
Restaurations- og Nattelivsplan 2021 samt en tids- og procesplan. Referatet af mødet i Kultur- og
Fritidsudvalget foreligger endnu ikke.

Teknik- og Miljøudvalget skal i sit møde den 10. maj 2021 tage stilling til det reviderede udkast til
Restaurations- og Nattelivsplan 2021 og tids- og procesplanen.
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Af forslaget til tids- og procesplanen fremgår det, at der skal være en offentlig høring i perioden 28.
maj - 25. juli 2021 om udkast til Restaurations- og Nattelivsplan 2021. Inden da høres
Bevillingsnævnet. Det sker i perioden 11. maj  27. maj 2021.

Løsning

Forslag til brev

Formanden foreslår, at lokaludvalget godkender brevet til Kultur- og Fritidsudvalget og Teknik- og
Miljøudvalget om restaurations- og nattelivet i Indre By, der ses i bilaget. 

Borgermøde

Formanden foreslår, at lokaludvalget holder et borgermøde i perioden 28. maj - 25. juli 2021, hvor
udkastet til Restaurations- og Nattelivsplan 2021 forventes at være i offentlig høring.

Da man kan forvente, at der er stor interesse for sagen, bør borgermødet holdes efter den 11. juni
2021, hvor forsamlingsloftet indendørs hæves fra 50 til 100 personer. Borgermødet bør ikke holdes i
juli måned, hvor mange er på ferie.

Formanden foreslår, at lokaludvalget udpeger tovholdere til at planlægge og gennemføre
borgermødet.

Økonomi

Lokaludvalget har tidligere afsat 10.000 kr. til borgerdialog om nattelivet. Det foreslås, at der afsættes
en ramme på 20.000 kr., så der kan holdes et fysisk borgermøde. Der vil være udgifter til
annoncering, lokaleleje og forplejning.

Videre proces

Sekretariatet sender brevet om restaurations- og nattelivet i Indre By til Kultur- og Fritidsudvalget og
Teknik- og Miljøudvalget.

Tovholderne planlægger og gennemfører borgermødet om nattelivet. 

Beslutning

Til mødet forelå et skriftligt forslag fra lokaludvalgsmedlem Hannibal C. Holt om "The Metropole 
partyzone i København". Se bilaget.

1. Ændringsforslag til det foreslåede brev til Kultur- og Fritidsudvalget og Teknik- og Miljøudvalget
om restaurations- og nattelivet i Indre By:
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Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Bent Lohmann om, at lokaludvalget foreslår, at
der skelnes mellem restaurationsliv og natteliv.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Bent Lohmann om, at lokaludvalget tilkendegiver,
at det finder det afgørende, at varslingszonen for Middelalderbyen ikke svækkes, men udvides
til at dække hele Indre By.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Susan Brinck om, at lokaludvalget tilkendegiver, at
de offentlige rum i Indre By er for alle, og ikke domineres af restauratører og festdeltagere.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Steen Juhl Olesen om at slette bemærkningerne i
brevet om affolkning, medmindre det kan dokumenteres, at Indre By og Middelalderbyen
affolkes.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Lars Vedel Jørgensen om, at lokaludvalget
tilkendegiver, at bevillinger bør nulstilles ved salg, da branchen ikke har krav på at kunne sælge
deres restauration med garanti for, at den næste ejer får samme bevilling. 

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Lars Vedel Jørgensen om, at lokaludvalget
tilkendegiver, at restauratørerne som udgangspunkt skal kunne regne med, at de har en
bevilling for 8 år ad gangen.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Marietta Bonnet om, at lokaludvalget
tilkendegiver, at levevilkårene for beboerne i nattelivsområderne skal vægtes højt.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Marietta Bonnet om, at lokaludvalget
tilkendegiver, at enheden, der modtager klager, skal være klar til at modtage klager i de tidsrum
på døgnet, hvor restaurationer har tilladelse til at servere alkohol.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Marietta Bonnet om, at  lokaludvalget
tilkendegiver, at det er meget vigtigt at fastholde, at udeservering slutter, når tilladelsen til
udeservering slutter, eftersom udeservering er servering ude, ligegyldigt om man står op på
fortovet eller sidder ned på en stol. 

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Marietta Bonnet om, at lokaludvalget foreslår, at
forvaltningen hurtigst muligt kontakter Miljøpunkt Indre By & Christianshavn om udviklingen af
en klageapp.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Bent Lohmann om, at lokaludvalget tilkendegiver,
at sanktioner overfor restauratører skal ske efter bogen, men at hensynet til restaurationens og
restauratørens økonomi samt hensynet til arbejdspladser mv. ikke skal have vægt ved
afgørelser om bevillinger, når der er tale om usunde forretninger.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Bent Lohmann om, at lokaludvalget foreslår, at §
12 i Restaurationsloven får vægt ved afgørelser om bevillinger.
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Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Bent Lohmann om, at lokaludvalget tilkendegiver,
at lokaludvalget gerne ser et skærpet tilsyn med serveringssteder med mange klager, og at der
sanktioneres hurtigt, effektivt og konsekvent over for restauratører, der ikke kan finde ud af at
overholde lovgivningen og vilkårene for deres bevilling. 

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Bent Lohmann om, at lokaludvalget beder om at
få oplyst, om Three strikes and you are out -modellen er lovlig og kan skrives ind i
restaurations- og nattelivsplanen.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Max Hochermann om, at 2. prik under overskriften
"Vi skal alle kunne være her"  ændres, så der ikke står "fornuftig forretning". 

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Max Hochermann og Bent Lohmann om, at
lokaludvalget foreslår, at kommunen til stadighed forsøger at indgå frivillige aftaler med
detailhandlen om en begrænsning af salg af alkohol, indtil en lovgivning om det er på plads.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Max Hochermann om, at lokaludvalget
tilkendegiver, at politiet skal afsætte de nødvendige ressourcer til at håndhæve
alkohol/opholdsfri zoner, og at bestemmelserne for sådanne zoner håndhæves, hurtigt, effektivt
og konsekvent.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Max Hochermann om, at  lokaludvalget
tilkendegiver, at det er lokaludvalgets oplevelse, at hovedparten af de nattelivsgæster, der giver
problemer for beboere i Indre By, kommer fra Københavns omegn, hvorfor indsatsen for en
kulturændring også skal rettes mod borgerne i omegnskommunerne. 

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Marietta Bonnet om, at lokaludvalget
tilkendegiver, at det er beboernes erfaring, at nattelivsgæsterne i køerne foran natklubber mv.
er meget støjende.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Marietta Bonnet om, at lokaludvalget
tilkendegiver, at hvis der er kø foran en natklub, er det et signal om, at der ikke er plads til flere i
natklubben, hvorfor natklubbens personale bør sende dem, der står i kø, videre.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Sally Mountfield om, at lokaludvalget foreslår, at
der stilles krav til restauratørerne om, at der inde i deres restauration er toiletter nok til det antal
gæster, som restaurationen har tilladelse til at rumme.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Marietta Bonnet om, at lokaludvalget
tilkendegiver, at nattelivet ikke skal være båret af druk og stoffer.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Bent Lohmann om, at lokaludvalget tilkendegiver,
at det finder det forkert at foreslå, at festzonen flyttes fra Indre By til en anden bydel og dermed
sende "aben" videre.
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Lokaludvalget godkendte brevet til Kultur- og Fritidsudvalget og Teknik- og Miljøudvalget om
restaurations- og nattelivet i Indre By, der ses i bilaget, med de tiltrådte ændringsforslag. 

Lokaludvalget bemyndigede formanden til sammen med de medlemmer af Restaurations-,
Nattelivs- og Eventgruppen, der deltager i lokaludvalgsmødet, til at udarbejde det endelige
brev.

2. Lokaludvalget besluttede at afsætte 20.000 kr. til et borgermøde om udkast til Restaurations-
og Nattelivsplan 2021, som holdes i perioden 28. maj - 25. juli 2021, hvor udkastet
til Restaurations- og Nattelivsplan 2021 forventes at være i offentlig høring.

3. Indre By Lokaludvalg udpegede formandskabet og Restaurations-, Nattelivs- og Eventgruppen
til at planlægge og gennemføre borgermødet sammen med sekretariatet.

Bilag
1. Udkast til brev om restaurations- og nattelivet
2. Indstillingen til Kultur- og Fritidsudvalget og Teknik- og Miljøudvalget om revideret udkast til
restaurations- og nattelivsplan
3. Revideret udkast til restaurations- og nattelivsplan
4. Forslag til tids- og procesplan
5. Nyt bilag: The Metropole - Københavns partyzone
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INDRE BY LOKALUDVALG

6.  Det lokale miljøarbejde i 2020 (2021-0112479)

Indre By Lokaludvalg skal tage Miljøpunkt Indre By & Christianshavns årsberetning og
tilskudsregnskab for det lokale miljøarbejde i 2020 til efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg tager Miljøpunkt Indre By & Christianshavns årsberetning og
tilskudsregnskab for det lokale miljøarbejde i 2020, der fremgår af bilagene, til efterretning.

2. at Indre By Lokaludvalg på det grundlag tiltræder, at sekretariatet i juni 2021 udbetaler 2. rate af
driftsstøtten til Miljøpunkt Indre By & Christianshavn for det lokale miljøarbejde 2021.

Problemstilling

Jf. driftsstøtteaftalen om det lokale miljøarbejde for 2019-20 har Miljøpunkt Indre By & Christianshavn
i samarbejde med Indre By Lokaludvalg og Christianshavns Lokaludvalg udarbejdet en årsplan for
det lokale miljøarbejde 2019-20.

Jf. driftsstøtteaftalen om det lokale miljøarbejde skal driftsstøtten fra lokaludvalgene benyttes til
planlægning og gennemførelse af årsplanens aktiviteter, samt driftsudgifter forbundet med
Miljøpunktets virke. I aftalen er det også bestemt, at årsberetningen for Miljøpunkt Indre By &
Christianshavns arbejde som minimum skal indeholde en beskrivelse af gennemførte aktiviteter,
status i forhold til opfyldelse af årsplanens mål og succeskriterier, samt øvrige aktiviteter der er blevet
aftalt med lokaludvalgene. Det er en forudsætning for udbetaling af støtten, at årsplan, budget,
årsregnskab og årsberetning er indsendt rettidigt, samt at støttevilkårene er overholdt.

Løsning

Sekretariatets bemærkninger til årsberetningen 2019-20

Årsberetningen omfatter 2019 og 2020. Aktiviteter og indsatser i årsberetningen for 2019, som
lokaludvalget tog stilling til i mødet den 24. juni 2019, er derfor også omtalt i årsberetningen, som
lokaludvalget skal tage stilling til nu.

Formidlingen af resultater
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Rent formidlingsmæssigt ville det have været godt, hvis det klart havde fremgået, at de
understregede sætninger i årsberetningen for det lokale miljøarbejde i 2020 er en gengivelse af
succeskriterierne i årsplanen for det lokale miljøarbejde 2019-20.

På side 21 i årsberetningen for det lokale miljøarbejde 2019-20 omtales en række netværk,
bl.a. Forum for Klima, trængsel og sundhed i København. Af hensyn til udenforstående ville det have
været godt med en kort forklaring om, hvad formålet med netværkerne er og hvem der deltager i
netværkene.

Høringssvar og faglige input

Af årsplanen for det lokale miljøarbejde 2019-20 fremgår det, at Miljøpunktet har som succeskriterie
at udarbejde 1-2 høringssvar på eventuelle planer og regulativer indenfor indsatsen  "2.2.1. Fokus på
støj fra events og natteliv og muligheder for forebyggelse sammen med lokale" og udarbejde
høringssvar til eventuelle planer og regulativer inden for naturområdet indenfor indsatsen "3.2.2.
Arrangere ture og vejlede om nye træer sammen med lokale i de to bydele".

Af årsberetningen for det lokale miljøarbejde i 2019-20 fremgår det af siderne 7, 9, 15, 21 og 27, at
Miljøpunktet har sendt høringssvar og faglige input til kommunen om bl.a. Kommuneplanen,
Overførselssagen og Kultur- og Fritidspolitik.

Sekretariatet kan ikke umiddelbart vurdere, om høringssvarene og de faglige input er i medfør af
årsplanen for det lokale miljøarbejde 2019-20.

Corona-situationen en hindring

Sekretariatet foreslår, at lokaludvalget tager årsberetningen for det lokale miljøarbejde i 2020 til
efterretning uden bemærkninger, da 2020 var præget af corona-situationen. 

Som det fremgår af årsberetningen medførte corona-restriktionerne, at Miljøpunktet har været
nødsaget til at aflyse eller ændre flere af deres ellers planlagte arrangementer.

 

Sekretariatets bemærkninger til Tilskudsregnskab 2020

Sekretariatet har ingen bemærkninger til Tilskudsregnskab 2019, men konstaterer,

at etableringsudgifter og vedligeholdelsesudgifterne var på 104.095 kr. i 2020 mod 22.141 kr. i
2019. I udgiften på de 104.095 kr. indgår køb af lydmåler, der kostede 67.730 kr.  Købet af
lydmåler skete med støtte fra Indre By Lokaludvalg jf. økonomiafsnittet nedenfor.
at der i 2020 er solgt ladcykler for 26.900 kr. Det fremgår af årsberetningen, at det er de
ladcykler, som Miljøpunktet købte for ca. 10 år siden. Ladcyklerne blev købt med støtte fra
Indre By Lokaludvalg og Christianshavns Lokaludvalg.

Økonomi
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I 2020 betalte Københavns Kommune 715.624 kr. til Indre By Lokaludvalg og Christianshavns
Lokaludvalg for lokaludvalgenes varetagelse af det lokale miljøarbejde i de to bydele. Derudover
afsatte Indre By Lokaludvalg og Christianshavns Lokaludvalg hhv. 680.000 kr. og 100.000 kr. til det
lokale miljøarbejde. Pengene fra Københavns Kommune, Indre By Lokaludvalg og Christianshavns
Lokaludvalg blev overført til Miljøpunktet i to rater; i januar og i juli 2020, jf. driftsstøtteaftalen mellem
de to lokaludvalg og Miljøpunktet.

Desuden overførte Indre By Lokaludvalg i december 2020 67.730 kr. til Miljøpunktet til indkøb af en
ny lydmåler.

Endvidere har Indre By Lokaludvalg brugt 4.935 kr. på annoncering af et offentligt dialogmøde om
luftforurening. Christianshavns Lokaludvalg brugte 1.916 kr. på dette. Dialogmødet om luftforurening
var et samarbejde mellem Miljøpunktet og de to lokaludvalg, og skulle afholdes i marts 2020.
Imidlertid blev det aflyst pga. corona-situationen.

Endelig har Indre By Lokaludvalg støttet Miljøpunktets Park & Share-arrangement, der er omtalt i
Miljøpunktets årsberetning, med 2.945 kr.

 

Christianshavns Lokaludvalg brugte 3.037 kr. på Ren Vold-arrangementet, som skulle holdes i marts
2020, men som blev aflyst pga. corona-situationen. Christianshavns Lokaludvalg brugte desuden
3.599 kr. på affaldsindsamlingseventet "World Cleanup Day" i september 2020. Begge
arrangementer er omtalt i årsberetningen og var et samarbejde mellem Miljøpunktet og
Christianshavns Lokaludvalg.

Derudover købte Christianshavns Lokaludvalg i december 2020 affaldssnappere, som primært skal
bruges i forbindelse med kommende Ren Vold-arrangementer. Der blev brugt 9.969 kr. på dette.

Endelig har Christianshavns Lokaludvalg støtte andres aktiviteter, som kan betegnes som lokalt
miljøarbejde:

Øresundsmiljøskolen: 10.000 kr. til digital naturformidling
GreenKayak: 18.160 kr. til Operation Ren Kanal
Christianshavns Beboerhus: 15.000 kr. til Den Økologiske Gadehave.

 

Videre proces

Sekretariatet orienterer Økonomiforvaltningen og bestyrelsen for Miljøpunkt Indre By &
Christianshavn om lokaludvalgets beslutninger.

Indre By Lokaludvalg og Christianshavns Lokaludvalg skal hhv. den 10. juni og den 24. juni 2021
træffe beslutning om, hvorvidt de vil indgå en ny driftsstøtteaftale med Miljøpunktet om det lokale
miljøarbejde. Den nuværende driftsstøtteaftale udløber den 31. december 2021.
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Beslutning
Marietta Bonnet, Kjeld A. Larsen og Susan Brinck forlod mødet under behandlingen af denne sag
pga. inhabilitet.

 

1. Lokaludvalget tog Miljøpunkt Indre By & Christianshavns årsberetning og tilskudsregnskab for
det lokale miljøarbejde i 2020 til efterretning.

2. Lokaludvalget tiltrådte, at sekretariatet i juni 2021 udbetaler 2. rate af driftsstøtten til Miljøpunkt
Indre By & Christianshavn for det lokale miljøarbejde 2021.

3. Lokaludvalget besluttede, at det vil bede Miljøpunkt Indre By & Christianshavn om i et
kommende lokaludvalgsmøde at orientere om, hvordan det arbejde med årsplanen for det
lokale miljøarbejde, herunder om

kommunikationen med borgerne på Miljøpunkt Indre By & Christianshavns hjemmeside og i de
sociale medier
høringssvar og input til lokaludvalgets høringssvar
vægtningen i regnskabet mellem udgift til løn og udgift til materialer
lydmålinger.

 

Bilag
1. Årsberetning for det lokale miljøarbejde i 2019-20
2. Tilskudsregnskab 2020
3. Årsplan for det lokale miljøarbejde i 2019-20 (ikke på papir)
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INDRE BY LOKALUDVALG

7.  Program for "Trafikkonference - Indre By" (2021-0118220)

Indre By Lokaludvalg skal tage programmet for lokaludvalgets konference den 1. september
2021 "Trafikkonference - Indre By" til efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg tager programmet for lokaludvalgets konference den 1. september
2021 "Trafikkonference - Indre By" til efterretning. Se bilaget.

Problemstilling

Lokaludvalget har besluttet at holde  "Trafikkonference - Indre By" den 1. september 2021.

Arbejdsgruppen bag konferencen har fået tilsagn fra eksperter og politikere om, at de deltager i
konferencen.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget tager programmet for lokaludvalgets konference den 1.
september 2021 "Trafikkonference - Indre By" til efterretning. Se bilaget.

Økonomi

Lokaludvalget har afsat en ramme på 40.000 kr. til konferencen.

Videre proces

 

Arbejdsgruppen bag konferencen, der består af lokaludvalgsmedlemmerne Susan Brinck, Ingolf Ibus
og Kjeld A. Larsen samt Miljøpunkt Indre By & Christianshavn, planlægger og gennemfører
konferencen. I de kommende lokaludvalgsmøder orienterer de om status på planlægningen.

Beslutning

Lokaludvalget tog programmet for lokaludvalgets konference den 1. september
2021 "Trafikkonference - Indre By" til efterretning. 
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Bilag
1. Program for temaaften 1. september 2021 om trafik i Indre By
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INDRE BY LOKALUDVALG

8.  Vedligeholdelse af gader (2021-0118902)

Indre By Lokaludvalg skal beslutte at foreslå Teknik- og Miljøudvalget at oprette en pulje, der kan
bruges til at håndtere gadevedligeholdelsesprojekter, der måtte blive fordyret, fordi man som i
Gernersgade for nylig uventet får mulighed for at renovere, forskønne og klimasikre en gade med de
oprindelige brosten i gaden.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg foreslår Teknik- og Miljøudvalget at oprette en pulje, der kan bruges til
at håndtere gadevedligeholdelsesprojekter, der måtte blive fordyret, fordi man uventet får
mulighed for at renovere, forskønne og klimasikre en gade med de oprindelige brosten i gaden.

2. at Indre By Lokaludvalg spørger Teknik- og Miljøforvaltningen om i hvilke gader i Indre By, der
er udlagt asfalt oven på brosten.

3. at Indre By Lokaludvalg drøfter og beslutter, hvad det skal gøre i forhold til situationen i
Gernersgade jf. afsnittet "Problemstilling"..

 

Problemstilling

Gernersgade

Den 13. april 2021 skrev lokaludvalgsmedlem Lean Milo til Teknik- og Miljøforvaltningen, at han af
beboere i området er blevet gjort opmærksom på, at man i forbindelse med renovering af gaderne i 
området har fjernet asfalten fra den del af Gernersgade, hvor der ligger byggeforeningshuse. 

Han nævnte, at beboere i området har udtrykt ønske om, at man ikke lægger ny asfalt på
brostenene, der dukkede op, da man fjernede den gamle asfalt i Gernersgade.  Med synlige brosten
vil man kunne sikre en lavere fart, støjdæmpning og få en gade, der passer til omgivelserne: En
gammel sjæl , der vender hjem i gaden til glæde for hele kvarteret.

Teknik- og Miljøforvaltningen svarede den 20. april 2021, at der udlægges asfalt i Gernersgade, fordi
der er tale om et såkaldt genopretningsprojekt, hvor der arbejdes efter en 1:1-løsning. Det betyder, at
der udføres en 1:1 renovering af de eksisterende forhold, hvor det ydermere sikres, at forholdene
opdateres med hensyn til trafiksikkerhed og tilgængelighed.
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Genopretningsprojekter kommer ikke i høring i lokaludvalgene, da der ikke foretages ændringer af
eksisterende forhold, men derimod er tale om en 1:1 renovering af det eksisterende. For mere
information om genopretningsprojekter og hele Genopretningsprogrammet henviste Teknik- og
Miljøforvaltningen til publikationen Et løft til vejene . Se bilaget.

Den 21. april 2021 skrev Lean Milo bl.a. følgende til teknik- og miljøborgmesteren og Teknik- og
Miljøudvalget:

"Alle som én er blevet afvist [af Teknik- og Miljøforvaltningen] med argumentet om, at man ikke høre
naboer og/eller lokaludvalgets medlemmer når der er tale om en almindelig renovering/genopretnings
projekt. Det i sig selv giver god mening, men vi er mange der er overrasket over, at forvaltningen ikke
har gjort sig umage, og undersøgt hvad den oprindelige belægning egentlig består af  nemlig
brosten der har ligget i området i mange hundrede år, og som lå lige under den asfalt der blev lagt
tilbage i 80érne. Et genopretningsprojekt vil derfor give bedst mening, hvis man erstatter med
brosten!

Når vi henvender os for at gøre opmærksom på at den oprindelige belægning  som er intakt (se
vedhæftet billede og video materiale) - bliver mange dybt frustreret over at få besked om at man vil
udlægge asfalt da man renovere og erstatter med den eksisterende belægning! Jamen  den
eksisterende belægning er jo brosten?!

Der er flere problemstillinger I dette som jeg håber du som borgmester og I som medlemmer vil tage
stilling til:

Vil det være hensigtsmæssigt, nu hvor vi har lokaludvalg med repræsentanter fra alle kvarter i
byen, at lade disse repræsentanter fra kvarteret hvor renoveringen skal ske, blive involveret? 
I områder hvor vi har fredet bygninger vil I som politikere mene, at der i Teknik- og
Miljøforvaltningen skal renoveres på baggrund af nylig udlagte materialer  eller bør der ske en
historisk vurdering af området, og en teknisk vurdering af mulighederne for at renovere med
respekt for historien og områdets sjæl?
Vil du som medlem af Teknik- og Miljøudvalget arbejde for at vi får en ændring af den
eksisterende arbejdsgang, således at et genopretningsprojekt bliver underbygget af områdets
karakter/historie?
Er du som politiker tilhænger af at vi i Købehavn renoverer med brosten som i forhold til
afledning af regnvand, og bedre til at underbygge byens historie, er bedre end asfalt? Jeg
inspireres selv af det smukke renoveringsresultat der er skabt I Linnésgade! 
Bør I som politikere pålægge Teknik- og Miljøforvaltningen at anvende flere af klimamålene ved
genopretningsprojekter, og dermed bl.a. vise beboere, at vi som kommune går ind for
bæredygtig renovering & genbrug af materialer? 
Vil du som politiker gå ind i denne sag, og hjælpe os beboere i området med at vi sikre, at en
renovering vil ske med respekt for områdets karakter, og dermed opfordre Teknik- og
Miljøforvaltningen til at etablere ny belægning med de eksisterende brosten?"

Sagen har været omtalt i medierne og efterfølgende har en borger med mail den 23. april 2021 gjort
lokaludvalget opmærksom på hans henvendelse til Teknik- og Miljøforvaltningen om sagen:

Han skrev bl.a., at det er en fejl at asfaltere i Gernersgade, 
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da brosten har et skønt æstetisk udseende netop i de smukke kulturmiljøer omkring Nyboder.
da brostenene i sig selv er en naturlig fartdæmpende foranstaltning, der gør, at bilerne sænker
farten. Der bor mange børnefamilier i området, men der i de fleste gader ikke etableret
cykelstier, så biler og cykler deles om pladsen.
da brosten og granitsten har den fordel frem for asfalt, at regnvandet ledes ned i jorden. Man
kan med brosten undgå decideret skybrudssikring med de store riste (afløbsrender), der skal
opsamle regnvandet.

Borgeren foreslog, at man lægger flade cykelvenlige specialfremstillede granitsten som i f.eks. Niels
Hemmingsens Gade og ved Cirkelbroen på Christianshavn, som gør, at cyklisterne kan køre uden de
store rysteture.

  

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget foreslår Teknik- og Miljøudvalget at oprette en pulje, der kan
bruges til at håndtere situationer som den i Gernersgade. Dvs. en pulje til
gadevedligeholdelsesprojekter, der måtte blive fordyret, fordi man uventet får mulighed for at
renovere, forskønne og klimasikre en gade med de oprindelige brosten i gaden.

Formanden foreslår desuden, at lokaludvalget spørger Teknik- og Miljøforvaltningen om i hvilke
gader i Indre By, der er udlagt asfalt oven på brosten.

Endelig foreslår formanden, at lokaludvalget drøfter og beslutter, hvad det skal gøre i forhold til
situationen i Gernersgade.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Se ovenfor.

Beslutning

  

1. Lokaludvalget besluttede at foreslå Teknik- og Miljøudvalget at oprette en pulje, der kan bruges
til at håndtere gadevedligeholdelsesprojekter, der måtte blive fordyret, fordi man uventet får
mulighed for at renovere, forskønne og klimasikre en gade med de oprindelige brosten i gaden.
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2. Lokaludvalget besluttede at spørge Teknik- og Miljøforvaltningen om i hvilke gader i Indre By,
der er udlagt asfalt oven på brosten.

3. Lokaludvalget drøftede, hvad det skal gøre i forhold til situationen i Gernersgade. Der var
følgende bemærkninger i drøftelsen:

I Middelalderbyen er brosten blevet fjernet i portoverkørsler.
Der er tilsyneladende en stående ordre i Teknik- og Miljøforvaltningen om, at brosten skal
fjernes.
Det bør undersøges, hvad det betyder, at man renoverer en gade 1:1.
I Teknik- og Miljøforvaltningens "Et løft til vejene" står der, at veje binder bygninger sammen. 
Spørgsmålet er, om brostenene i Gernersgade er fredet.

     4. Lokaludvalget besluttede at bemyndige formanden til at bede Teknik- og Miljøudvalget om at
retablere Gernersgade med brosten uden ny asfalt.

Bilag
1. Et løft til vejene (ikke på papir)
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INDRE BY LOKALUDVALG

9.  Støjgener i Ørstedsparken (2021-0118245)

Indre By Lokaludvalg skal drøfte og beslutte, om det vil sende et brev om reducering af støjgener i
Ørstedsparken til Teknik- og Miljøudvalget. Derudover skal lokaludvalget godkende et brev til Teknik-
og Miljøforvaltningen om udviklingsplanen for Ørstedsparken. 

Indstilling

Formanden foreslår, 

1. At Indre By Lokaludvalg drøfter og beslutter, om brevet i løsningsafsnittet om reducering af
støjgener i Ørstedsparken skal sendes til Teknik- og Miljøudvalget.

2. At Indre By Lokaludvalg godkender brevet til Teknik- og Miljøforvaltningen om udviklingsplanen
for Ørstedsparken, der fremgår af løsningsafsnittet.

Problemstilling

Lokaludvalgets beslutninger den 8. april 2021

I mødet den 8. april 2021 vedtog lokaludvalget et brev til Teknik- og Miljøudvalget med forslag om
reducering af støjgener i Østre Anlæg ved skærpede ordensregler. Der blev samtidig udtrykt ønske om,
at lokaludvalget sender et lignende brev til Teknik- og Miljøudvalget med forslag om reducering af
støjgener i Ørstedsparken ved skærpede ordensregler.

I mødet den 8. april 2021 vedtog lokaludvalget også et høringssvar svar til Teknik- og Miljøforvaltningen
om en udviklingsplan for Ørstedsparken. Det blev besluttet, at det af høringssvaret skal fremgå, at  i
mødet den 6. maj 2021 vil lokaludvalget tage stilling til, i hvilken grad lokaludvalget mener, at
Ørstedsparken skal anvendes til arrangementer, events o.l. og herunder til arrangementer med
højtalermusik.

Udviklingsplanen for Ørstedsparken

På side 28 i udviklingsplanen for Ørstedsparken skriver Teknik- og Miljøforvaltningen: 

"Retningslinjer for arrangementer

Afholdelse af større arrangementer, offentlige arrangementer, filmoptagelser o. lign. kræver tilladelse fra
Københavns Kommune. Det er enheden Events og Arrangementer i Teknik- og Miljøforvaltningen, som
udsteder arrangementstilladelser.
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Arrangementerne vurderes i forhold til fredningen, og om det har relevans for områdets funktion og
interesse for områdets gæster. Desuden vurderes arrangementerne bl.a. i forhold til områdets
bæreevne, antal deltagere samt mulighed for transport til og fra arrangementet. Hvis arrangementet kan
tillades, udarbejdes der en arrangementstilladelse som bl.a. indeholder betingelser vedr. lokalitet,
tidsrum, renhold, evt. salgstilladelser, brug af musik, lydniveau mv.

Ved alle arrangementer udpeges der altid et afgrænset arrangementsområde, og der fastlægges en
såkaldt arrangementsperiode  som indeholder; opstillingsperioden, selve arrangementet og
nedtagningsperioden.

Ud over de generelle retningslinjer for arrangementer, der f.eks. beskriver renhold og lydniveau og som
findes på kommunens hjemmeside, gælder følgende specifikke retningslinjer for arrangementer i
Ørstedsparken:

1. Der kan kun tillades arrangementer med gratis adgang for alle, idet offentlighedens adgang til
rekreativ benyttelse ikke må begrænses.

2. Arrangementer, hvor der er kontinuerlig afspilning af højtalermusik samt koncerter og
elektroniske musikarrangementer, kaldes tilsammen højtalerarrangementer . Særligt er området ved
caféen samt den skrånende plæne ved indgangen ud mod Nørreport egnet til denne type
arrangementer.

3. Kommunen kan give afslag på arrangementsansøgninger, hvis omfanget ikke
efterlever konceptet om fredelige og rolige parker.

4. Fred og ro konceptet betyder, at små rolige arrangementer prioriteres højere end f.eks.
større musikarrangementer. De fleste arrangementer, herunder opstilling af borde, stader,
små vogne o.lign., betragtes som midlertidige ændringer i henhold til museumsloven og vil derfor
også kræve dispensation fra Slots- og Kulturstyrelsen."

 

Løsning

Brev om reducering af støjgener

Formanden foreslår, at lokaludvalget drøfter og beslutter, om det skal skrive følgende til Teknik- og
Miljøudvalget:

"Med henvisning til Teknik- og Miljøudvalgets beslutninger den 8. marts 2021 i sagen "Reducering af
støjgener ved skærpede ordensregler for udvalgte parker, pladser og havnearealer":

Som vi tidligere har skrevet til jer, har beboerne i området omkring Østre Anlæg de seneste år været
udfordret af forstærket musik fra Østre Anlæg. Problemet voksede mærkbart, da Slots- og
Kulturstyrelsen den 16. juni 2020 besluttede at ændre åbningstiden i Kongens Have, så haven
lukkede to timer tidligere end normalt: Kl. 20 i stedet for kl. 22.
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Ændringen i Kongens Haves åbningstid skete for at komme ulovlig og uacceptabel adfærd i strid med
ordensreglerne til livs og for at sikre, at alle havens gæster kan føle sig trygge. Men det betød, at
festen og den uacceptable adfærd rykkede andre steder hen, bl.a. til Østre Anlæg.

Lokaludvalget har nu drøftet situationen i Ørstedsparken. Vi mener, at det samme problem gør sig
gældende her.

Vi foreslår derfor, at Ørstedsparken bliver udpeget til et "hot spot" med samme skærpede
ordensregler for brug af forstærket musik som de øvrige "hot spots", der er nævnt i sagen
"Reducering af støjgener ved skærpede ordensregler for udvalgte parker, pladser og havnearealer".

Med venlig hilsen

Bent Lohmann,
formand"

 

Udviklingsplanen for Ørstedsparken

Formanden foreslår, at lokaludvalget skriver til Teknik- og Miljøforvaltningen:

"I fortsættelse af vores høringssvar om udviklingsplanen for Ørstedsparken vil vi her udtrykke vores
støtte til retningslinjerne for arrangementer, som fremgår af side 28 i udviklingsplanen.

Vi støtter især,

1. at højtalerarrangementer i udgangspunktet kun finder sted på området ved caféen samt
den skrånende plæne ved indgangen ud mod Nørreport.

2. at fred og ro-konceptet betyder, at små rolige arrangementer prioriteres højere end f.eks.
større musikarrangementer. 

I Ordensreglementet for Ørstedsparken nævnes en række forbud. Vi mener, at Ordensreglementet
også skal omfatte et forbud mod at spille højtalermusik fra anlæg, man selv medbringer.

Vi har foreslået Teknik- og Miljøudvalget, at Ørstedsparken bliver udpeget til et "hot spot" med
samme skærpede ordensregler for brug af forstærket musik som de øvrige "hot spots", der er nævnt i
sagen "Reducering af støjgener ved skærpede ordensregler for udvalgte parker, pladser og
havnearealer", som Teknik- og Miljøudvalget behandlede den 8. marts 2021.

Med venlig hilsen

Bent Lohmann,
formand"

Økonomi

Intet.
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Videre proces

Efter lokaludvalgsmødet sender sekretariatet brevet om reducering af støjgener til Teknik- og
Miljøudvalget og brevet om udviklingsplanen for Ørstedsparken til Teknik- og Miljøforvaltningen.

Beslutning

1. Lokaludvalget godkendte brevet til Teknik- og Miljøudvalget om reducering af støjgener i
Ørstedsparken, der fremgår af løsningsafsnittet.

2. Lokaludvalget godkendte brevet til Teknik- og Miljøforvaltningen om udviklingsplanen for
Ørstedsparken, der fremgår af løsningsafsnittet.
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INDRE BY LOKALUDVALG

10.  Orientering fra arbejdsgrupperne mv. (2021-0119738)

Indre By Lokaludvalg skal tage orienteringerne fra arbejdsgrupperne mv. til efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg tager orienteringen fra arbejdsgrupperne mv. til efterretning. 

Problemstilling

Lokaludvalgets arbejdsgrupper:

Byudviklingsgruppen
Restaurations-, Nattelivs- og Eventgruppen
Puljegruppen

Lokaludvalgets ad hoc-grupper

Arbejdsgruppe om bevarende lokalplaner
Arbejdsgruppe vedr. UNESCO World Capital of Architecture
Arbejdsgruppe med borgere om udvikling af Kulturhuset Indre By
Arbejdsgruppe vedr. Palads Teatret
Arbejdsgruppe om hoteller
Arbejdsgruppe om kvarterplaner for Grønnegade-kvarteret og Adelgade-kvarteret.

Kontaktgrupper

Kultur
Idræt, sundhed og ældre
Turisme
Erhverv
Socialområdet
Børn og unge 
Integration

Lokaludvalgets repræsentation i andre fora

Repræsentation i bestyrelsen for Miljøpunkt Indre By & Christianshavn
Repræsentation i Samarbejdsforum for nattelivet
Følgegruppen vedr. vandkulturhus på Papirøen

Side 32



Godsnetværket
Parkbrugerrådet for Ørstedsparken
Parkbrugerrådet for Østre Anlæg
By & Havns forum for lokaludvalg

Lokaludvalgets kvartersansvarlige

Middelalderbyen
Metropolzonen (Postdistrikt København V)
Nansensgade-kvarteret
Øster Farimagsgade-kvarteret
Østerport
Frederiksstaden og Nyboder
Gammelholm og Nyhavn

 

Løsning

Arbejdsgrupperne mv. orienterer lokaludvalget om nyt.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Arbejdsgrupperne mv. arbejder som aftalt i lokaludvalget.

Beslutning
Intet.
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INDRE BY LOKALUDVALG

11.  B-sag: Svar til Christianshavns Lokaludvalg om oplæg vedr. boligpolitik - bypolitik
(2021-0115922)

Indre By Lokaludvalg skal godkende et svar til Christianshavns Lokaludvalg om et oplæg vedr.
boligpolitik - bypolitik.

Indstilling

Formanden foreslår, 

1. at Indre By Lokaludvalg godkender svaret til Christianshavns Lokaludvalg, der fremgår af
løsningsafsnittet, om oplægget "Billige boliger i byen - Boligpolitik - Bypolitik", der ses i bilaget.

Problemstilling

Christianshavns Lokaludvalg har bedt de øvrige lokaludvalg i Københavns Kommune om at forholde
sig til et oplæg om, hvordan man fastholder og udvikler billige boliger i byen uden at bygge for dyrt og
på grønne områder. Se oplægget i bilaget. Der er svarfrist den 11. juni 2021.

Løsning

Byudviklingsgruppen drøftede oplægget i sit møde den 22. april 2021. Gruppen bemyndigede
lokaludvalgsmedlemmerne Jep Loft, Susan Brinck og Jens Erik Frandsen til at skrive et udkast til
svar. 

 

Udkast til svar

Formanden foreslår, at lokaludvalget godkender udkastet til svar, som Jep Loft, Susan Brinck og
Jens Erik Frandsen har skrevet:

"Indre By Lokaludvalg anerkender Christianshavns Lokaludvalgs oplæg om boligpolitik, men kan ikke
støtte det i dets helhed.

Indre By Lokaludvalg er dog enig i, at der er en grænse for, hvor mange nye boliger Københavns
Kommune kan rumme, idet det ikke anses for attraktivt at bygge i vejret i Indre By.

I stedet kan man arbejde på at skabe attraktive bymiljøer i de omkringliggende kommuner.  Dette
synspunkt vil vi gerne folde ud i det følgende:
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Når presset på København er så stort, skyldes det de ældre bydeles gode byrum; der tænkes her på
Indre Bys historiske boligkvarterer samt de klassiske brokvarterer. Samt det forhold at arbejdspladser
og uddannelsesinstitutioner ligger tæt i København.

Imidlertid er der jo brug for flere boliger og til afhjælpning af det kan vi pege på følgende muligheder:

en konsekvent bopælsforpligtigelse i eksisterende lejlighedsbyggeri i den ældre boligmasse
samt i den nye.

Indre By Lokaludvalg er enig med Christianshavn Lokaludvalg i behovet for en mere politisk
styret regulering af byens udvikling. I denne henseende er bevarende lokalplaner for de ældre
bykvarterer et væsentligt redskab.
Byggetilladelser skal baseres på realistiske scenarier og ikke på drømmescenarier sådan at det
man ser i projektfasen, svarer til det der efterfølgende ses realiseret. Det er ikke tilfældet i dag 
som eksempel kan nævnes Axeltårne, der i projektfasen fremstod som et torv med livlig
aktivitet og i dag kan erfares som en mennesketom og vindomsust åbning.
Som det sidste kan vi pege på fortsat modernisering/sanering af eksisterende utidssvarende
boligkvarterer i byen. Fx er boliger uden badeværelse og toilet helt ude af trit med kravene til en
værdig bolig i dag.

Indre By Lokaludvalg ønsker ikke at engagere sig i forslag om progressiv kommunalskat og offentlig
anvisningsret til privat ejendom.

Med venlig hilsen

Bent Lohmann,
formand"

 

Økonomi

Intet.

Videre proces

Når lokaludvalget har godkendt svaret, sendt sekretariatet det til Christianshavns Lokaludvalg.

Det forventes, at Christianshavns Lokaludvalg tager stilling til svarene fra de øvrige lokaludvalg den
24. juni 2021.

Beslutning
Udsat til mødet den 10. juni 2021.

Bilag
1. Oplæg fra Christianshavns Lokaludvalg
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INDRE BY LOKALUDVALG

12.  B-sag: Høringssvar om udkast til ny retningslinje for reklamer på stilladser på vejareal
(2021-0118176)

Indre By Lokaludvalg skal beslutte et høringssvar til Teknik- og Miljøudvalget om udkast til ny
retningslinje for reklamer på stilladser på vejareal. 

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg meddeler Teknik- og Miljøforvaltningen, at lokaludvalget anbefaler, at
udkast til ny retningslinje for reklamer på stilladser på vejareal vedtages.  

Problemstilling

Med mail den 19. april 2021 har Teknik- og Miljøforvaltningen bedt lokaludvalget om et høringssvar
om udkast til ny retningslinje for reklamer på stilladser på vejareal.  Se bilaget. Der er svarfrist den
19. maj 2021.

Med den nye retningslinje vil der som udgangspunkt ikke længere tillades ophængning af
reklamebannere og stilladsreklamer på stilladser opsat på vejareal.

Løsning

Formanden foreslår, at han meddeler Teknik- og Miljøforvaltningen, at lokaludvalget anbefaler, at
udkast til ny retningslinje for reklamer på stilladser på vejareal vedtages.  

Økonomi

Intet.

Videre proces

Formanden skriver til Teknik- og Miljøforvaltningen om lokaludvalgets beslutning.

Beslutning
Lokaludvalget bemyndigede formanden til at meddele Teknik- og Miljøforvaltningen, at lokaludvalget
anbefaler, at udkast til ny retningslinje for reklamer på stilladser på vejareal vedtages. 
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Bilag
1. Retningslinjer for reklame på stillads
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INDRE BY LOKALUDVALG

13.  B-sag: Valgmøde og borgerpanelundersøgelse forud for kommunevalget (2021-0118130)

Indre By Lokaludvalg skal beslutte at gennemføre en borgerpanelundersøgelse i starten af oktober
2021 om hvilke temaer og spørgsmål, borgerne ønsker taget op i kommunevalgkampen og på
lokaludvalgets valgmøde den 3. november 2021. Desuden skal lokaludvalget godkende rammerne
for valgmødet. 

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg gennemfører en borgerpanelundersøgelse i starten af oktober 2021 om
hvilke temaer og spørgsmål, borgerne ønsker taget op i kommunevalgkampen og på
lokaludvalgets valgmøde den 3. november 2021.

2. at Indre By Lokaludvalg godkender, at valgmødet den 3. november 2021 gennemføres som
beskrevet i løsningsafsnittet.

3. at Indre By Lokaludvalg godkender, at formandskabet planlægger borgerpanelundersøgelsen
og valgmødet sammen med sekretariatet.

4. at Indre By Lokaludvalg afsætter en ramme på 40.000 kr. til valgmødet.

Problemstilling

Der er kommunevalg den 16. november 2021.

I mødet den 8. april 2021 besluttede lokaludvalget, at det er vært for et valgmøde den 3. november
2021 og at der skal serveres noget andet end valgflæsk for mødedeltagerne i forbindelse med
valgmødet.

Endvidere besluttede lokaludvalget, at Bent Lohmann leder valgmødet. Dvs. det skal ikke ledes af en
moderator udefra. 

Lokaludvalget besluttede også, at formandskabet og sekretariatet skal arbejde videre med rammerne
for valgmødet.

Endelig besluttede lokaludvalget, at det indtil videre planlægger ud fra, at det skal holde et
debatvognsarrangement den 27. oktober 2021 et centralt sted i bydelen som optakt til valgmødet den
3. november 2021.

Løsning
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Formandskabet foreslår i lyset af debatten om denne sag i lokaludvalgets møde den 8. april 2021, at
lokaludvalget ikke har et debatvognsarrangement forud for valgmødet, men i stedet gennemfører en
borgerpanelundersøgelse. Formandskabet foreslår desuden, at valgmødet holdes som
"salonmøder".

Borgerpanelundersøgelse

Borgerpanelundersøgelsen gennemføres i starten af oktober 2021. Den skal afdække hvilke temaer,
borgerne synes er vigtige i kommunevalgkampen og som skal tages op på valgmødet den 3.
november 2021.

Valgmøde

Afhængig af corona-situationen til efteråret holdes valgmødet i en stor sal eller i flere mindre lokaler i
samme bygning. Om der skal være fællesspisning inden valgmødet går i gang, afhænger af
corona-situationen.

Valgmødet indledes med en kort samling af deltagerne, eventuelt udendørs, hvor der kort orienteres
om rammerne for valgmødet.

Selve valgmødet består af tre runder. I hver runde er der tre samtaler på samme tid omkring tre
forskellige borde mellem tre kandidater til Borgerrepræsentationen og de borgere, der vil tale med
kandidaterne. Temaerne og de spørgsmål, som kandidaterne skal nå at besvare, er bestemt af
resultaterne af borgerpanelundersøgelsen. De tre borde er "faste stationer" med hver sit sæt temaer
og spørgsmål aftenen igennem. Hvert bord har et medlem af lokaludvalget som mødeleder. Efter
hver runde roterer kandidaterne til et nyt bord. Borgerne, der deltager, kan bevæge sig frit mellem
bordene under valgmødet.

Valgmødet afsluttes med en kort samling af deltagerne, hvor der samles op på valgmødet.

Partierne, som i dag er repræsenteret i Borgerrepræsentationen, inviteres til at deltage i valgmødet
med en kandidat til Borgerrepræsentationen. Endvidere inviteres partier, som vurderes have gode
muligheder for at blive valgt ind i Borgerrepræsentationen, til at deltage med en kandidat.

Valgmøde på Kayak Bar

Lokaludvalget besluttede i 2020 at samarbejde med Kayak Bar om valgmøder i maj og ultimo august
2021 på baren. Lokaludvalgsmedlemmerne Kjeld A. Larsen og Michael Thorup blev udpeget som
lokaludvalgets tovholdere på arrangementerne. Kayak Bar har oplyst, at der ikke kan holdes valgmøde i
maj pga. corona-situationen, men at man nu planlægger med, at der kan holdes et valgmøde den 17.
august 2021.

Økonomi

I mødet den 8. april 2021 afsatte lokaludvalget en ramme på 60.000 kr. til debatvognsarrangement
og valgmøde forud for kommunevalget. Da det nu foreslås, at debatvognsarrangementet ikke holdes,
kan rammen sættes ned til 40.000 kr. Det er et forholdsvis stort beløb til et borgermøde, men det
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skyldes, at der skal regnes med aftensmad til mødedeltagerne. Udover aftensmad vil der være
udgifter til annoncering og lokaleleje.

Videre proces

Formandskabet og sekretariatet planlægger borgerpanelundersøgelsen og valgmødet.

Beslutning
Udsat til mødet den 10. juni 2021.
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INDRE BY LOKALUDVALG

14.  B-sag: Puljeansøgninger, maj 2021 (2021-0064415)

Indre By Lokaludvalg skal tage stilling til 21 ansøgninger om støtte. 

Indstilling

Formanden indstiller, 

1. at Indre By Lokaludvalg giver afslag til Spejderne på Holmen på en ansøgning om 30.000 kr. af
lokaludvalgets 2021-pulje til projektet Åben bålhytte til spejderudeliv . Afslaget begrundes med
(jf. lokaludvalgets retningslinjer for støtte), at lokaludvalget ikke støtter projekter, der foregår
udenfor Indre By Lokaludvalgs område. 

2. at Indre By Lokaludvalg giver afslag til Foreningen We Dance DK og Ørstedsparkens legeplads
på en ansøgning om 4.500 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til Fortællingen om familien
Buskhale og Ratatoksk og fortællingen om Dråben , som afholdes onsdag den 19. maj og
fredag den 11. juni 2021 på Ørstedsparkens legeplads. Afslaget begrundes med, at
lokaludvalget vil bruge sine penge på andre aktiviteter.

3. at Indre By Lokaludvalg giver Det Lille Teater & Marionet Teatret afslag på en ansøgning om
20.000 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til workshoppen Den Lille Dukkemager , som afholdes i
perioden september-november 2021 på Marionet Teatret i Kongens Have, i børnehaven i
Kongens Have og på Fritidshjemmet Brandstationen. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget
vil bruge sine penge på andre aktiviteter.

4. at Indre By Lokaludvalg giver afslag til Finmusik på en ansøgning om 48.658 kr. af
lokaludvalgets 2021-pulje til MuCirkus,-oplev magien ved klassisk musik , som afholdes den
16.  22. august 2021 på Israels Plads. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vil bruge sine
penge på andre aktiviteter.

5. At Indre By Lokaludvalg giver afslag til Copenhagen Dance Arts på en ansøgning om 20.000 kr.
af lokaludvalgets 2021-pulje til danseforestillingerne Come Dance with Me , som afholdes den
1.  25. juni 2021 i Kongens Have, Ørstedsparken, Nybodergården, Rosenborgcentret og på
Nørreport. Forestillingerne afholdes i forlængelse af Copenhagen International Dance Festival.
Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vurderer, at der er tale om en forestilling, som er en
del af en årligt tilbagevendende festival, hvilket lokaludvalget som udgangspunkt ikke støtter jf.
lokaludvalgets retningslinjer for støtte. 

6. at Indre By Lokaludvalg giver afslag til Københavns Malerlaug på en ansøgning om 50.000 kr.
af lokaludvalgets 2022-pulje til projektet 400 års by  og håndværkerhistorie på én gavl ; et
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gavlmaleri på gavlen Sølvgade 14 ved Sølvgades Skole. Afslaget begrundes med, at
lokaludvalget vil bruge sine penge på andre aktiviteter.

7. at Indre By Lokaludvalg giver afslag til En Lille Bitte Pavillon på en ansøgning om 30.000 kr. af
lokaludvalgets 2021-pulje til Aktiviteter for børn i En Lille Bitte Pavillon , som afholdes i
Kronprinsessegade 11 over syv lørdage i sommeren og efteråret 2021. Afslaget begrundes
med, at lokaludvalget vil bruge sine penge på andre aktiviteter. 

 
8. At Indre By Lokaludvalg giver afslag til P:I:G Foundation på en ansøgning om 25.000 kr. til

arrangementet P:I:G Foundation 2021_ Gratis kulturarrangement med mindre prisuddeling til
dette års P:I:G vinder, samt koncert og artist talk , som afholdes i august 2021 i
Kunstforeningen Gl. Strand. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vurderer, at der er tale
om en tilbagevendende begivenhed, som lokaludvalget jf. retningslinjerne for støtte i
udgangspunkt ikke støtter. 

 
9. At Indre By Lokaludvalg giver Metropolis  Københavns Internationale Teater tilsagn om 10.000

kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til aktiviteten Byvandring & udstilling Sensuous City , som
kunstnerkollektivet Sisters Hope står bag. Aktiviteten afholdes fra den 14. juli til den 8. august
2021 med 6 byvandringer af 24 timers varighed hver med overnatning i Nikolaj Kunsthal.
Samtidig arrangeres der en udstilling i Rådhushallen. 
Støtten øremærkes til "Scenografi i Nikolaj Kunsthal & i Rådhushallen", jf. ansøgers
budget. Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på 30.000 kr., fordi det ønsker at
sprede sine penge ud på forskellige aktiviteter.

 
10. At Indre By Lokaludvalg giver afslag til Teater Kimone på en ansøgning om 2.500 kr. af

lokaludvalgets 2021-pulje til forestillingen På bænken , som afholdes over fire dage i perioden
den 27. maj  5. juni 2021 i bl.a. Kongens Have. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vil
bruge sine penge på andre aktiviteter. Lokaludvalget opfordrer ansøgeren til afholde
forestillingen et andet sted end Kongens Have, da ansøgeren på den måde vil kunne spare
gebyret for brug af Kongens Have. Det kunne eksempelvis være i Østre Anlæg ved indgangen
ved Sølvtorvet eller i Ørstedsparken.

11. At Indre By Lokaludvalg giver Keynote ApS ved Helene Simonsen tilsagn om støtte på 6.666,66
kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til arrangementet Latino Bambino  mad og musik fra de varme
lande , som afholdes over tre dage i henholdsvis Kulturhuset Indre By den 12. juni, Krudthuset
på Østerbro den 19. juni og i Union på Nørrebro den 26. juni 2021. Lokaludvalget støtter ikke
med det ansøgte beløb på 20.000 kr., fordi to tredjedele af af de planlagte tre arrangementer
afholdes uden for Indre By.

12. At Indre By Lokaludvalg giver afslag til en borger på en ansøgning om 50.000 kr. af
lokaludvalgets 2021-pulje til kunstprojektet Gelænderværk , som udstilles i Kongens Have ved
Marionetteatret i forbindelse med Copenhagen Art Week fra den 28. september til 3. oktober
2021. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vil bruge sine penge på andre aktiviteter.
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13. At Indre By Lokaludvalg giver afslag til borger på en ansøgning om 25.000 kr. af lokaludvalgets
2021-pulje til projektet CPH City Dance Floor , som afholdes fra maj til august 2021 på Højbro
Plads. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vurderer, at aktiviteten ikke henvender sig til
Indre Bys borgere og daglige brugere, 

14. At Indre By Lokaludvalg giver afslag til en borger på en ansøgning om 50.000 kr. af
lokaludvalgets 2021-pulje til gavlmaleriet $!? , som vil være  på gavlen af bygningen
Gothersgade 54 i perioden 1. august 2021-31. januar 2023. Afslaget begrundes med, at
lokaludvalget vil bruge sine penge på andre aktiviteter. Derudover har lokaludvalget
konstateret, at der på gavlen er en subtil Pepsi-reklame i ret god stand.

15. At Indre By Lokaludvalg giver afslag til kunstnerne Clara Starck og Kristine Hymøller på en
ansøgning om 45.843 kr. til udstillingen Maxi Reload -in Unknown Depth , som afholdes i
perioden 6. november 2021-9. januar 2022 i bibliotekssalen i Rundetårn. Afslaget begrundes
med, at i 2021 vil lokaludvalget bruge sine penge på andre aktiviteter. Ansøgerne opfordres til
at søge igen senere på året, når lokaludvalget kender størrelsen på sin 2022-pulje. 

16. At Indre By Lokaludvalg giver afslag til BjerkensjoeFrom med Danse Ensemble UNPACKED på
en ansøgning om 37.380 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til danseforestillingen woMAN  MAN
DOWN , som afholdes den 11. og 12. juni 2021 i Skuespilhuset  Mellemgulvet scenen.
Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vurderer, at aktiviteten ikke henvender sig til Indre
Bys borgere og daglige brugere. 

17. At Indre By Lokaludvalg giver Kompag9 Danseteater tilsagn om 10.000 kr. af lokaludvalgets
2021-pulje til dansefilmen VI ER DEM DE ANDRE IKKE MÅ LEGE MED , som filmes i
Skuespilhuset den 11. juni 2021 og som vises i august og september 2021.
Støtten er på betingelse af, at ansøger dokumenterer, at filmen bruges af skoler og gymnasier i
Indre By i 2021.  
Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på 26.880 kr., fordi det ønsker at sprede sine
penge ud på forskellige aktiviteter.

18. At Indre By Lokaludvalg giver afslag til Copenhagen Dance Space på en ansøgning om 15.300
kr. til arrangementet I Am , som afholdes den 31. maj 2021 på Hotel Cecil i Niels
Hemmingsens Gade. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vurderer, at arrangementet
henvender sig til en begrænset målgruppe, hvorfor lokaludvalget ønsker at bruge sine penge på
andre aktiviteter.

19. At Indre By Lokaludvalg giver afslag til en borger på en ansøgning om 20.000 kr. af
lokaludvalgets 2021-pulje til koncerten DANISH ARTIST , som afholdes i Nikolaj Kunsthal den
24. maj 2021. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vil bruge sine penge på andre
aktiviteter.

20. At Indre By Lokaludvalg giver en borger afslag på en ansøgning om 50.000 kr. af lokaludvalgets
2022-pulje til at kunstinstallationen Correlation , som sættes op i udstillingssalen i Rundetårn i
perioden 15. januar-27. februar 2022  i forbindelse med Copenhagen Light Festival
2022. Afslaget begrundes med, at projektet er en del af en tilbagevendende begivenhed, hvilket
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lokaludvalget som udgangspunkt ikke støtter jf. lokaludvalgets retningslinjer for støtte. 

21. at Indre By Lokaludvalg giver en borger afslag på en ansøgning om 17.500 kr. af lokaludvalgets
2021-pulje til Workshop for borgere og virksomheder i Pisserenden med fokus på natur og
biodiversitet , som afholdes i løbet af maj 2021. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget
vurderer, at støtten i hovedsagen tænkes anvendt til aflønning, som det som udgangspunkt ikke
støtter jf. lokaludvalgets retningslinjer for støtte.

 

Problemstilling

Indre By Lokaludvalg skal tage stilling til 21 ansøgninger om støtte.

Løsning

1. Åben bålhytte til spejderliv

Spejderne på Holmen har ansøgt om 30.000 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til projektet Åben
bålhytte til spejderudeliv , som påbegyndes inden sommerferien 2021. Ansøgeren vil bygge en
bålhytte, som kan danne baggrund for at lave mad over bål i vinterhalvåret og i regnvejr. Gruppen er i
gang med at samle penge til en åben spejderhytte, da vejret nogle gange lægger en ærgerlig
dæmper på aktiviteterne. Der er af og til behov for at søge ly og derfor vil bålhytten være overdækket,
men åben på alle fire sider, kun afskærmet af åbne trælameller. På Arsenalvej 10 er der ikke
mulighed for spejderne kan være indendørs. Det er hensigten, at alle aktiviteter foregår udendørs.
Børnene er aldersmæssigt i børnehavealderen og op til femte klasse. Spejderne på Holmen har
eksisteret i to år og har omkring 300 børn, der går til spejder i klubben, der primært  kommer fra Indre
By. Det samlede udgiftsbudget er på 240.000 kr. En eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå til
materialer og løn til tømrer.

Sekretariatets bemærkninger

Det fremgår af lokaludvalgets retningslinjer for støtte, at lokaludvalget som udgangspunkt ikke støtter
aktiviteter, der foregår udenfor Indre By Lokaludvalgs område. Spejderne på Holmen ligger udenfor
Indre By Lokaludvalgs område. 

Der er søgt støtte til en anlægsopgave, hvilket lokaludvalg ikke må give støtte til. Sekretariatet
anbefaler, at lokaludvalget ikke støtter projektet.

Puljegruppens anbefalinger

- Aktiviteten foregår på Christianshavn.
- Der er en spejdergruppe i Østre Anlæg.
Så nej. 

Formandens indstilling
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At Indre By Lokaludvalg giver afslag til Spejderne på Holmen på en ansøgning om 30.000 kr. af
lokaludvalgets 2021-pulje til projektet Åben bålhytte til spejderudeliv . Afslaget begrundes med (jf.
lokaludvalgets retningslinjer for støtte), at lokaludvalget ikke støtter projekter, der foregår udenfor
Indre By Lokaludvalgs område. 

 

2. Fortællingen om familien Buskhale og Ratatosk og fortællingen om Dråben

Foreningen We Dance DK og Ørstedsparkens legeplads har ansøgt om 4.500 kr. af lokaludvalgets
2021-pulje til Fortællingen om familien Buskhale og Ratatoksk og fortællingen om Dråben , som
afholdes onsdag den 19. maj og fredag den 11. juni 2021 på Ørstedsparkens legeplads. 
Ansøgeren ønsker gennem to arrangementer på Ørstedsparkens legeplads at lære børn om
menneskets forhold til natur og biodiversitet samt om rent vand og vindenergi. Gennem de to
arrangementer vil børnene få et forhold til natur, og de skal gennem fortællinger og musik lytte, bruge
deres fantasi og motorik samt på opdagelse rundt i parken. Undervejs tages der billeder til en
fotocollage. Det er gratis at deltage i de to arrangementer, og de henvender sig til børnefamilier. Det
samlede udgiftsbudget er på 4.500 kr. En eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå til ekstern løn og
transport.

Sekretariatets bemærkninger

Lokaludvalgets eventuelle tilsagn om støtte skal være betinget af, at eventuelt gældende
corona-regler og -anbefalinger overholdes.

Ørstedsparkens legeplads er en kommunal institution. Det fremgår af lokaludvalgets retningslinjer for
støtte, at lokaludvalget i udgangspunktet ikke støtter kommunale institutioners arrangementer eller
projekter.

Med de bemærkninger ser sekretariatet intet til hinder for, at lokaludvalget støtter arrangementerne.

Puljegruppens anbefalinger

Nej på grund af få penge. 

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver afslag til Foreningen We Dance DK og Ørstedsparkens legeplads på
en ansøgning om 4.500 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til Fortællingen om familien Buskhale og
Ratatoksk og fortællingen om Dråben , som afholdes onsdag den 19. maj og fredag den 11. juni
2021 på Ørstedsparkens legeplads. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vil bruge sine penge
på andre aktiviteter.

3. Den Lille Dukkemager

Det Lille Teater & Marionet Teatret har ansøgt om 49.980 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til
workshoppen Den Lille Dukkemager , som afholdes i perioden september-november 2021 på
Marionet Teatret i Kongens Have, i børnehaven i Kongens Have og på Fritidshjemmet
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Brandstationen. Workshoppen henvender sig til børn i dagtilbud og til andre interesserede børn i
alderen 5  10 år. Det er ansøgers ønske, at børn fra Indre By får mulighed for at skabe deres egne
dukker og sammensætte en dukketeater-forestilling. 
Børn fra de to ovenstående dagtilbud vil i grupper á 10 deltage i et workshop-forløb over to dage,
hvor en dukkemager, der besøger deres institutioner, vil lære dem at lave dukker med hjælp fra
deres pædagoger. 14 dage senere skal børnene på Marionet Teatret, med deres egne dukker, lære
at spille dukketeater. Til sidst fremføres forestillingerne. Workshoppen tilbydes også børn, der ikke
går i institution i Indre By. Her afholdes der fire workshopdage, hvor 10 børn kan deltage per gang.
Børnene vil også her lære at spille dukketeater, lave deres egen dukke, som de spiller med og som
de får med hjem. Ansøgeren arbejder på at få flere institutioner til at deltage i workshoppen. 
Som udgangspunkt er det gratis at deltage. Dog vil ansøgeren muligvis bede private om at indbetale
et mindre depositum, så de forpligter sig til at deltage. Det skyldes, at der kun er plads til 10 børn per
workshop-dag. Det samlede udgiftsbudget er på 76.286 kr. En eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå
til lokaleleje, ekstern løn, annoncering/ PR og tryk/ materialer.

Sekretariatets bemærkninger

Lokaludvalgets eventuelle tilsagn om støtte skal være betinget af, at eventuelt gældende
corona-regler og -anbefalinger overholdes. Med den bemærkning ser sekretariatet intet til hinder for,
at lokaludvalget støtter workshoppen.

Puljegruppens anbefalinger

En synes, at det er et spændende projekt, men mange penge og meget løn, og at
Børne-Ungeforvaltningen og Kultur-og Fritidsforvaltningen burde spæde kraftigt til. Foreslår at give
dem 20.000 (materialer og PR), hvis vi kommer til penge. Lokaler må institutionerne og kommunen
kunne fikse. 3 mener, at det er et godt projekt, men for få børn til så mange penge - så nej

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver Det Lille Teater & Marionet Teatret afslag på en ansøgning om 20.000
kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til workshoppen Den Lille Dukkemager , som afholdes i perioden
september-november 2021 på Marionet Teatret i Kongens Have, i børnehaven i Kongens Have og på
Fritidshjemmet Brandstationen. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vil bruge sine penge på
andre aktiviteter.

 

4. MuCirkus,-oplev magien ved klassisk musik

Finmusik har ansøgt om 48.658 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til MuCirkus,-oplev magien ved
klassisk musik , som afholdes den 16.  22. august 2021 på Israels Plads. Ansøgeren ønsker at
skabe et anderledes oplevelsesrum midt på Israels Plads ved at etablere en lille cirkusplads med tre
vogne, hvor forbipasserende, enten på egen hånd eller som familie, kan få sig en lille intim musikalsk
oplevelse af 5  10 minutters varighed ved at besøge vognene. Her kan tilhørerne opleve, lytte og
tale med artisten, som vil spille en klassisk minikoncert. 
Ansøgeren ønsker at trække den klassiske musik ud af koncertsalene og dele den med borgere, der
ikke normalvis ser og lytter til klassisk musik. MuCirkus henvender sig til alle, der kommer forbi, og
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det er gratis at deltage. 
Det samlede udgiftsbudget er på 46.658 kr. En eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå til lokaleleje og
ekstern løn.

Sekretariatets bemærkninger

Lokaludvalgets eventuelle tilsagn om støtte skal være betinget af, at eventuelt gældende
corona-regler og -anbefalinger overholdes. Med den bemærkning ser sekretariatet intet til hinder for,
at lokaludvalget støtter aktiviteten.

Puljegruppens anbefalinger

Godt projekt med gratis adgang. Men da vi ingen penge har, håber vi, at de får pengene fra fondene.
Så nej. 

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver afslag til Finmusik på en ansøgning om 48.658 kr. af lokaludvalgets
2021-pulje til MuCirkus,-oplev magien ved klassisk musik , som afholdes den 16.  22. august 2021
på Israels Plads. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vil bruge sine penge på andre aktiviteter.

 

5. Come Dance with Me

Copenhagen Dance Arts har ansøgt om 20.000 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til
danseforestillingerne Come Dance with Me , som afholdes den 1.  25. juni 2021 i Kongens Have,
Ørstedsparken, Nybodergården, Rosenborgcentret og på Nørreport. Forestillingerne afholdes i
forlængelse af Copenhagen International Dance Festival. 
Ansøgeren ønsker at vise moderne dans for byens borgere, hvor de har deres hverdag og befinder
sig. Det kan være i offentlige parker, på en skoler, i en børnehave eller et på plejehjem. Der
fremføres i alt 10 forestillinger af 10  20 minutters varighed på de forskellige lokationer rundt i byen.
Forestillingerne er fleksible, så de kan fremføres under corona-restriktionerne. Ansøgeren ønsker at
vise, hvordan kunst og dans kan give en god oplevelse og skabe en samhørighed  selvom
forestillingerne foregår med på afstand. 
Forestillingerne på byens åbne pladser henvender sig til alle interesserede, der kommer forbi. På
byens institutioner er forestillingerne ikke åbne for offentligheden. Det er ansøgers håb, at 1.000
lokale beboere vil få glæde af forestillingerne. 
Det samlede udgiftsbudget er på 34.000 kr. En eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå til løn til
forestillingsansvarlig, ekstern løn, annoncering/ PR, transport, koordinering og planlægning samt rens
af kostumer.

Sekretariatets bemærkninger

Det fremgår af lokaludvalgets retningslinjer for støtte, at lokaludvalget støtter aktiviteter, der er
offentligt tilgængelige. Forestillingerne i Nybodergården og Rosenborgcentret er ikke offentligt
tilgængelige. 
Lokaludvalgets eventuelle tilsagn om støtte skal være betinget af, at eventuelt gældende
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corona-regler og -anbefalinger overholdes. 
Med de bemærkninger ser sekretariatet intet til hinder for, at lokaludvalget støtter forestillingerne.

Puljegruppens anbefalinger

- Er en del af en årligt tilbagevendende festival, som man må mene er finansieret andetsteds
Der er ikke meget lokalkendskab: 
- Ørstedsparken har fået sit sædvanlige H C
- Nybodergården er blevet til Ny Bodergården
- Børnene fra Skt. Petri kan ikke nå frem og tilbage + se en forestilling på Israels Plads i et frikvarter.
Det havde været mere nærliggende at invitere Zahles skole, som i øvrigt indtager pladsen i
frikvartererne
- der er ikke mange på Blox' forplads ud over de, der kommer og går Men det kunne jo have været
Den Classenske i et frikvarter!!!
Så nej

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver afslag til Copenhagen Dance Arts på en ansøgning om 20.000 kr. af
lokaludvalgets 2021-pulje til danseforestillingerne Come Dance with Me , som afholdes den 1.  25.
juni 2021 i Kongens Have, Ørstedsparken, Nybodergården, Rosenborgcentret og på Nørreport.
Forestillingerne afholdes i forlængelse af Copenhagen International Dance Festival. Afslaget
begrundes med, at lokaludvalget vurderer, at der er tale om en forestilling, som er en del af en årligt
tilbagevendende festival, hvilket lokaludvalget som udgangspunkt ikke støtter jf. lokaludvalgets
retningslinjer for støtte.  

 

6. 400 års by  og håndværkerhistorie på én gavl (angår 2022-puljen)

Københavns Malerlaug har ansøgt om 50.000 kr. af lokaludvalgets 2022-pulje til projektet 400 års by
 og håndværkerhistorie på én gavl ; et gavlmaleri på gavlen Sølvgade 14 ved Sølvgades Skole. 

Primo 2022 klargøres overfladen og den overdrages til kunstneren. Afsløringen af gavlmaleriet
sker den 22. juni 2022. 
Ansøgeren ønsker med gavlmaleriet at skildre Københavns historie gennem de seneste 400 år, som
også er i den periode Københavns Malerlaug har eksisteret. Selve maleriet vil vise forskellige
historiske perioder og ikoniske københavner-bygninger. Maleren vil i sit arbejde bruge forskellige
teknikker og metoder. 
Gavlmaleriet henvender sig til alle, der kommer forbi. Det være sig både beboere og turister, som kan
gå på opdagelse i maleriet og som vil få sig en oplevelse, der gerne skal bidrage til dialog om
Københavns historie og værket i sig selv. Ansøgeren har aftalt med bygningsejeren, at maleriet får
lov til bestå i 30 år og at Københavns Malerlaug står for vedligehold. 
Det samlede udgiftsbudget er på 1.037.500 kr. En eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå til
stilladsoverdækning, bygningsundersøgelse, materialer, honorering af kunstner og lønnet medhjælp.

Sekretariatets bemærkninger
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Lokaludvalgets eventuelle tilsagn om støtte skal være betinget af, at eventuelt gældende
corona-regler og -anbefalinger overholdes. Derudover skal der tages forbehold for, at lokaludvalget
råder over en pulje i 2022. Med de bemærkninger ser sekretariatet intet til hinder for, at lokaludvalget
støtter projektet.

Puljegruppens anbefalinger

Fint, men de sølle penge, vi har, er ingenting i forhold til et budget på over en million.
Udsmykningen er til hele byen (på en af de mest trafikerede veje).
Nej - da vi ingen penge har.

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver afslag til Københavns Malerlaug på en ansøgning om 50.000 kr. af
lokaludvalgets 2022-pulje til projektet 400 års by  og håndværkerhistorie på én gavl ; et gavlmaleri
på gavlen Sølvgade 14 ved Sølvgades Skole. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vil bruge
sine penge på andre aktiviteter.

 

7. Aktiviteter for børn i En Lille Bitte Pavillon

En Lille Bitte Pavillon har ansøgt om 30.000 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til Aktiviteter for børn i
En Lille Bitte Pavillon , som afholdes over syv lørdage i sommeren og efteråret 2021 (afhængigt af
corona-restriktioner). Selve aktiviteterne foregår i den kreative børnelitteratur-pavillon i
Kronprinsessegade 11. Aktiviteterne tæller fire oplæsninger fra børnebøger, der henvender sig til
børn i alderen 2- 5 år, og en koncert med sange om hunden Ib, som er kendt fra bøger og en
animationsserie fra DRs Ramasjang, der også henvender sig til børn i alderen 2- 5 år. Derudover vil
der være to kreative workshops, hvor børnene skal arbejde med egne figurer og skabe historier med
dem. Workshopdelen henvender sig til børn fra 5  10 år. Ansøgeren forestiller sig at arbejde
sammen med skuespiller Flemming Bang og Ib orkestret. 
Aktiviteterne er gratis og de henvender sig til børn i alderen 2  10 år og afholdes i Kongens Have,
som ofte besøges af børnefamilier. Det samlede udgiftsbudget er på 30.000 kr. Der regnes med
indtægter på mellem 1.000  5.000 kr. fra salg af bøger, illustrationer fra børnebøger og kreative
DIY-kits til børn. En eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå til honorarer til skuespiller og orkester
samt materialet til workshoppen.

Sekretariatets bemærkninger

Lokaludvalgets eventuelle tilsagn om støtte skal være betinget af, at eventuelt gældende
corona-regler og -anbefalinger overholdes. Med den bemærkning ser sekretariatet intet til hinder for,
at lokaludvalget støtter aktiviteterne med en underskudsgaranti.

Puljegruppens anbefalinger

For meget løn, og kommercielt salg.
Så nej
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Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver afslag til En Lille Bitte Pavillon på en ansøgning om 30.000 kr. af
lokaludvalgets 2021-pulje til Aktiviteter for børn i En Lille Bitte Pavillon , som afholdes i
Kronprinsessegade 11 over syv lørdage i sommeren og efteråret 2021. Afslaget begrundes med, at
lokaludvalget vil bruge sine penge på andre aktiviteter. 

 

8. P:I:G Foundation 2021_ Gratis kulturarrangement med mindre prisuddeling til dette års
P:I:G vinder, samt koncert og artist talk

P:I:G Foundation har ansøgt om 25.000 kr. til arrangementet P:I:G Foundation 2021_ Gratis
kulturarrangement med mindre prisuddeling til dette års P:I:G vinder, samt koncert og artist talk , som
afholdes i august 2021 i Kunstforeningen Gl. Strand. Den endelige dato er endnu ikke fastlagt på
grund af Covid-19. P:I:G Foundation vil igen i år uddele en pris til et kreativt talent, der foruden prisen
også modtager et pengebeløb på ca. 20.000 kr. for salg af Vibskov Salami. Vibskov Salami er
salamipølser lavet ud af tekstiler, der ligner traditionelle nordiske salamipølser med deres farver og
prikker. Disse er tidligere blevet brugt i forbindelse med modeshows og udstillinger. De blev
efterfølgende meget populære og kan bruges til forskellige ting  blandt andet som pude, nakkestøtte
eller som sengeslange til en babynest. Vinderen udvælges på baggrund af indkomne ansøgninger,
som kommer fra hele verden. Vinderen viser derefter sit arbejde for publikum og svare på spørgsmål.
Efter selve arrangementet bliver vinderens værker udstillet i Gl. Strands butik. Ansøgeren håber, at
arrangementet kan bidrage til, at der på tværs af landegrænser dannes et kunstnerisk fællesskab,
hvor der udveksles ideer mm. I forlængelse af prisuddelingen inviteres alle interesserede ligeledes til
at deltage i den efterfølgende koncert, hvor en DJ og bandet Guldimund vil optræde. 
Det samlede udgiftsbudget er på 26.000 kr. En eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå til honorarer,
klistermærker, transport, lyd- og lysmand samt leje af lys- og lydudstyr.  

Sekretariatets bemærkninger

Lokaludvalgets eventuelle tilsagn om støtte, skal være betinget af, at eventuelt gældende
corona-regler og -anbefalinger overholdes. Med den bemærkning ser sekretariatet intet til hinder for,
at lokaludvalget støtter arrangementet.

Puljegruppens anbefalinger

Har vi sagt nej til før. Kun løn og kommercielt.
Nej. 

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver afslag til P:I:G Foundation på en ansøgning om 25.000 kr. til
arrangementet P:I:G Foundation 2021_ Gratis kulturarrangement med mindre prisuddeling til dette
års P:I:G vinder, samt koncert og artist talk , som afholdes i august 2021 i Kunstforeningen Gl.
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Strand. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vurderer, at der er tale om en tilbagevendende
begivenhed, som lokaludvalget jf. retningslinjerne for støtte i udgangspunkt ikke støtter. 

 

9. Byvandring & udstilling Sensuous City  af Sisters Hope

Metropolis  Københavns Internationale Teater har ansøgt om 30.000 kr. af lokaludvalgets
2021-pulje til aktiviteten Byvandring & udstilling Sensuous City , som kunstnerkollektivet Sisters
Hope står bag. Aktiviteten afholdes fra den 14. juli til den 8. august 2021, hvor der i perioden er
planlagt 6 byvandringer af 24 timers varighed hver med overnatning i Nikolaj Kunsthal. De foregår
den 14., 16., 18., 21., 23., og 25. juli. Samtidig arrangeres der en udstilling i Rådhushallen fra den 15.
juli til den 8. august.

På de seks vandringer vil deltagerne, sammen med en perfomer fra Sisters Hope, bevæge sig rundt i
Middelalderbyen, hvor de skal besøge byens bygninger, kældre, hovedstrøg og se byen fra en anden
side, ligesom vandringen også byder på en overnatning i Nikolaj Kunsthals gamle kirkerum. Der vil
under vandringerne være særligt fokus på det sanselige, da der lægges op til at deltagerne
eksempelvis skal bevæge sig gennem byen med lukkede øjne, ved at gå baglæns, ved at forfølge
dufte, lyde, blikke og smage. Ansøgeren håber, at deltagerne kommer til at opleve København på en
anderledes facon, og at  aktiviteten kan inspirere københavnerne til at udforske byen på en anden
måde. Udstillingen vil tage udgangspunkt i deltagernes beretninger og i de objekter, de indsamler
undervejs. Disse placeres i montre på et gulvkort på 15x15 meter. 

Aktiviteten henvender sig primært til københavnere med interesse for byens strukturer, forskellige
stemninger og atmosfærer. Interesserede, der ikke deltager i vandringerne, kan opleve udstillingen
på rådhuset. Der er plads til 80 deltagere pr. vandring, i alt er 480 deltagere på de seks vandringer.
Det samlede udgiftsbudget er på 605.000 kr. Der regnes med en indtægt fra deltagergebyr på 60.200
kr. Deltagergebyret er sat til 160 kr. og 220 kr. En eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå til scenografi
i Nikolaj Kunsthal og i Rådhushallen.

Sekretariatets bemærkninger

Det fremgår af lokaludvalgets retningslinjer for støtte, at lokaludvalget støtter aktiviteter, der er
offentligt tilgængelige. Det er en politisk vurdering, om en aktivitet med et deltagergebyr på 160 kr. og
220 kr. er offentlig tilgængelig.

Lokaludvalgets eventuelle tilsagn om støtte skal være betinget af, at eventuelt gældende
corona-regler og -anbefalinger overholdes. 

Med de bemærkninger ser sekretariatet intet til hinder for, at lokaludvalget støtter aktiviteten med en
underskudsgaranti.

Puljegruppens anbefalinger

Det er et flot projekt - en rigtig Trevor Davis. Det er meget stort i forhold til vores lille biks. O K til
10.000 til scenografi, til udstillingen på rådhuset, der er gratis, hvis vi kommer til penge.
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Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver Metropolis  Københavns Internationale Teater tilsagn om 10.000 kr. af
lokaludvalgets 2021-pulje til aktiviteten Byvandring & udstilling Sensuous City , som
kunstnerkollektivet Sisters Hope står bag. Aktiviteten afholdes fra den 14. juli til den 8. august 2021
med 6 byvandringer af 24 timers varighed hver med overnatning i Nikolaj Kunsthal. Samtidig
arrangeres der en udstilling i Rådhushallen. 
Støtten øremærkes til "Scenografi i Nikolaj Kunsthal & i Rådhushallen", jf. ansøgers budget.
Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på 30.000 kr., fordi det ønsker at sprede sine
penge ud på forskellige aktiviteter. 

10. På Bænken (tillægsansøgning)

Teater Kimone har ansøgt om 2.500 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til forestillingen På bænken ,
som afholdes over fire dage i perioden den 27. maj  5. juni 2021. På hver af de følgende lokationer
vil der blive opført to pop-up events af 15 minutters varighed: Kongens Have, Kongens Nytorv,
Gråbrødretorv og Det Kongelige Biblioteks Have. På en københavnerbænk vil to ny-cirkusartister
opføre akrobatik med overraskende bevægelser og imponerende balancer. Forestillingerne vil blive
opført til klassisk klavermusik, hvor performerne står, sidder, ligger, løfter, danser, hopper, ruller,
hviler, bærer, støtter, bøjer, hvirvler og strækker sig med og mod hinanden i leg med bænkens og
byrummets potentiale. Bænken er valgt som scene, idet alle har et tilhørsforhold til en
københavnerbænk på den ene eller anden måde. Det er formålet, at vise og forandre publikums
opfattelse af københavnerbænken og møde publikum, hvor de dagligt færdes. Forestillingerne
henvender sig til alle aldersgrupper, og alle der kommer forbi kan nyde forestillingerne. En eventuel
støtte fra lokaludvalget vil gå til betaling af arrangementsafgift i Kongens Have.

Sekretariatets bemærkninger

Lokaludvalget bevilgede den 10. december 2020 16.000 kr. til forestillingen. Denne supplerende
ansøgning skyldes, at ansøgerne efterfølgende er blevet opmærksom på, at de skal betale
arrangementsafgift for at optræde i Kongens Have. Lokaludvalgets eventuelle tilsagn om støtte, skal
være betinget af, at eventuelt gældende corona-regler og -anbefalinger overholdes. 
Med de bemærkninger ser sekretariatet intet til hinder for, at lokaludvalget støtter forestillingen.

Puljegruppens anbefalinger

Jeg synes, at de skal finde et andet sted end Kgs. Have dels for at spare pengene, dels fordi det er
en uskik at haven tager penge for en aktivitet i det offentlige rum. Der foregår virkelig meget i Kgs.
Have, så find et godt sted i en kommunal park. F. eks Østre Anlæg/indgangen ved Sølvtorvet eller
Ørstedsparken.

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver afslag til Teater Kimone på en ansøgning om 2.500 kr. af
lokaludvalgets 2021-pulje til forestillingen På bænken , som afholdes over fire dage i perioden den
27. maj  5. juni 2021 i bl.a. Kongens Have. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vil bruge sine
penge på andre aktiviteter. Lokaludvalget opfordrer ansøgeren til afholde forestillingen et andet sted
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end Kongens Have, da ansøgeren på den måde vil kunne spare gebyret for brug af Kongens Have.
Det kunne eksempelvis være i Østre Anlæg ved indgangen ved Sølvtorvet eller i Ørstedsparken.

 

11. Latino Bambino  musik og mad fra de varme lande

Keynote ApS ved Helene Simonsen har ansøgt om 20.000 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til
arrangementet Latino Bambino  mad og musik fra de varme lande , som afholdes over tre dage i
henholdsvis Kulturhuset Indre By den 12. juni, Krudthuset på Østerbro den 19. juni og i Union på
Nørrebro den 26. juni 2021. Arrangementet stables på benene i et samarbejde mellem DITKbh, de
tre københavnske musikere Martin Buono (guitar), Francesco Calí (accordeon) og Helene Simonsen
(fløjte) samt det peruvianske gadekøkken, Generoso, der ligger på Nørrebro. Der afholdes i alt seks
koncerter  to på hver lokation. 
De ønsker i en svær tid med Covid-19 at samle de lokale i de tre kulturhuse til koncerter, hvor der
spilles en blanding af det klassiske og det folkloristiske latinamerikanske efterfulgt af fælles
udendørsspisning med mad fra det peruvianske køkken. Ansøgeren ønsker med arrangementet at
skabe liv og glæde og styrke lokale fællesskaber, initiativer, mangfoldighed og sætte fokus på
København som en multikulturel by. Ansøgerne håber, at arrangementet kan blive en årlig
tilbagevende begivenhed, der hvert år kan præsentere nye musikere og køkkener. Arrangementet
henvender sig til de lokale i de tre områder. De regner med at 50 personer kan deltage i hver koncert
 100 i alt pr. bydel. 

Det samlede udgiftsbudget er på 153.000 kr. Der tages 50 kr. i entré og der regnes med et samlet
deltagergebyr på 15.000 kr. En eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå til arrangørløn, honorarer,
ekstern løn, annoncering/ PR, tryk/ materialer, forplejning, KODA, lydmand og lysmand.

Sekretariatets bemærkninger

Lokaludvalget behandlede den 10. december 2020 en lignende ansøgning fra ansøgeren.
Lokaludvalget besluttede at støtte aktiviteten med 6.666,66 kr., der bl.a. skulle foregå to gange den
13. december 2020 i Kulturhuset Indre By. Imidlertid blev det aflyst pga. corona-situationen.

Det fremgår af lokaludvalgets retningslinjer for støtte, at lokaludvalget som udgangspunkt ikke støtter
aktiviteter, der foregår udenfor Indre By Lokaludvalgs område. Fire af de seks arrangementer, der
søges støtte til, foregår udenfor Indre By Lokaludvalgs område.

Det fremgår af lokaludvalgets retningslinjer for støtte, at lokaludvalget støtter aktiviteter, der er
offentligt tilgængelige. Det er en politisk vurdering, om en aktivitet med en entré på 50 kr. er offentlig
tilgængelig.

Lokaludvalgets eventuelle tilsagn om støtte skal være betinget af, at eventuelt gældende
corona-regler og -anbefalinger overholdes. 

Med de bemærkninger ser sekretariatet intet til hinder for, at lokaludvalget støtter arrangementerne,
der foregår i Indre By, med en underskudsgaranti. 

Puljegruppens anbefalinger
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Vi fastholder den støtte, de fik sidste år.

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver Keynote ApS ved Helene Simonsen tilsagn om støtte på 6.666,66 kr. af
lokaludvalgets 2021-pulje til arrangementet Latino Bambino  mad og musik fra de varme lande ,
som afholdes over tre dage i henholdsvis Kulturhuset Indre By den 12. juni, Krudthuset på Østerbro
den 19. juni og i Union på Nørrebro den 26. juni 2021. Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte
beløb på 20.000 kr., fordi to tredjedele af af de planlagte tre arrangementer afholdes uden for Indre
By.

 

12. Gelænderværk

En borger har ansøgt om 50.000 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til kunstprojektet Gelænderværk ,
som udstilles i Kongens Have ved Marionetteatret i forbindelse med Copenhagen Art Week fra den
28. september til 3. oktober 2021. Ansøgeren ønsker at lave et 30-50 meter langt gelænderværk,
som skal udføres i forskellige teksturer, taktile overflader, former og materialer. Værket skal være en
hyldest til hånden, og værkets overordnede tematik er fingerspidsfornemmelse , idet det er
meningen, at særligt børn i alderen 4-12 år skal mærke og føle værket. Inden det endelige værk
skabes, bliver besøgende inviteret til at komme med input til processen gennem to faser, som også
foregår i Kongens Have. I den tredje og sidste fase bliver selve værket skabt med input fra de
besøgende. Ansøgeren ønsker at inddrage forskellige skoler omkring Kongens Have og deres elever
 mellem 100-200 børn. Værket kommer midlertidigt til at stå i Kongens Have så alle kan få glæde af

det. 
Det er gratis er deltage i faserne inden værket skabes. Det samlede udgiftsbudget er 415.000 kr. En
eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå til prototype-udvikling, formidling og omkostninger til
underleverandør.

Sekretariatets bemærkninger

Lokaludvalgets eventuelle tilsagn om støtte skal være betinget af, at eventuelt gældende
corona-regler og -anbefalinger overholdes. Med den bemærkning ser sekretariatet intet til hinder for,
at lokaludvalget støtter projektet.

Puljegruppens anbefalinger

Endnu et Kgs. Have projekt, del af en festival, enormt budget. De skulle vælge Fælledparken, hvor
der er et hav af børn og voksne især i hjørnet Jagtvej/Serridslevvej, og så involvere Dansk
Blindesamfund, der både har penge, og hvor brugerne i den grad har udviklede
føleevner. Ansøgningen er endt her pga. Kgs. Have, og ikke fordi, projektet har noget med I B at
gøre. I øvrigt er der virkelig meget løn. Så nej

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver afslag til en borger på en ansøgning om 50.000 kr. af lokaludvalgets
2021-pulje til kunstprojektet Gelænderværk , som udstilles i Kongens Have ved Marionetteatret i
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forbindelse med Copenhagen Art Week fra den 28. september til 3. oktober 2021. Afslaget
begrundes med, at lokaludvalget vil bruge sine penge på andre aktiviteter.

 

13. CPH City Dance Floor

En borger han ansøgt om 25.000 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til projektet CPH City Dance
Floor , som afholdes fra maj til august 2021 på Højbro Plads. Ansøgeren ønsker at etablere et
dansegulv i sommerperioden på Højbro Plads, som ifølge ansøgeren skal opstilles og driftes i et
samarbejde med Københavns Kommune, Indre By Lokaludvalg, restauratørerne på pladsen samt
dansekompagnierne i København. 
Med inspiration fra Havana, Buenos Aires og Barcelona, er det ønsket, at der efter en svær tid med
Covid-19 skabes en dansekultur på en central beliggenhed i København. Beliggenheden er valgt, da
den er central, ligger tæt ved Gl. Strand Metrostation, har udkig til Christiansborg og har flere
restaurationer, der serverer udendørs, hvorfor ansøger mener, at pladsen har potentiale til at blive en
ideel danseplads, som kan være med til at genstarte kulturlivet i Indre By. 
Dansegulvet henvender sig til alle, der ønsker at danse  lige fra nybegynderen til den øvede eller til
dem, der blot ønske er kigge på. Det samlede udgiftsbudget er på 52.000 kr. Der tages 30 kr. i entré
og der regnes med en samlet entréindtægt på i alt 12.000 kr. Det vil være gratis at deltage i en
danseintro. En eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå til etablering af et dansegulv på Højbro Plads.

Sekretariatets bemærkninger

Det fremgår af lokaludvalgets retningslinjer for støtte, at lokaludvalget støtter aktiviteter, der er
offentligt tilgængelige. Det er en politisk vurdering, om en aktivitet med en entré på 30 kr. er offentlig
tilgængelig.

Lokaludvalgets eventuelle tilsagn om støtte skal være betinget af, at eventuelt gældende
corona-regler og -anbefalinger overholdes. 

Med de bemærkninger ser sekretariatet intet til hinder for, at lokaludvalget støtter arrangementerne,
der foregår i Indre By, med en underskudsgaranti. 

Puljegruppens anbefalinger

Succeskriterierne er restauranternes omsætning. Vi forstår stadig ikke, hvorfor dansegulvet på
Kultorvet ikke kan bruges. Der tages entré. Er ikke rettet mod beboerne, som skal høre på
dansemusik i mange timer fra maj til august. Skal gulvet pilles ned/sættes op hver dag? Det må i
øvrigt kollidere med Priden m. m. Puljegruppen siger nej.

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver afslag til borger på en ansøgning om 25.000 kr. af lokaludvalgets
2021-pulje til projektet CPH City Dance Floor , som afholdes fra maj til august 2021 på Højbro
Plads. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vurderer, at aktiviteten ikke henvender sig til Indre
Bys borgere og daglige brugere. 
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14. $!?

En borger har ansøgt om 50.000 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til gavlmaleriet $!? , som vil være 
på gavlen af bygningen Gothersgade 54 i perioden 1. august 2021-31. januar 2023. Gavlen huser i
dag en stor Pepsi-reklame. 
Ansøgeren ønsker, at gavlmaleriet skal at sætte yderligere gang i debatten om privatisering, da det
offentlige rum i højere grad end tidligere privatiseres. Ansøgeren mener, at balancen mellem kunst
og reklamer i det offentlige rum pt. er skæv. Selve gavlmaleriet kommer til at bestå af symbolerne $!?
og to farver, der har opnået særstatus som eksklusive varemærker i Danmark. Ud over gavlmaleriet
vil ansøgeren, på Charlottenborg, udstille en serie af farver, som er hentet i databasen hos EU's
kontor for intellektuel ejendomsret (EUIPO) samt invitere til fernisering og til et debatarrangement
med repræsentanter fra de to virksomheder, som har privatiseret de enkelte farver, samt eksperter i
immaterialret og historie. Ansøgeren arbejder sammen med Kunsthal Charlottenborg, der står for
selve kommunikationen og planlægningen af arrangementerne. 
Gavlmaleriet henvender sig til alle, der kommer forbi Gothersgade 54  både beboere, besøgende og
turister. Det samlede udgiftsbudget er 236.973 kr. 
En eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå til leje af gavl, honorarer, materialer/ redskaber,
vedligeholdelse, liftleje og uforudsete udgifter.

Sekretariatets bemærkninger

Lokaludvalgets eventuelle tilsagn om støtte skal være betinget af, at eventuelt gældende
corona-regler og -anbefalinger overholdes. Med den bemærkning ser sekretariatet intet til hinder for,
at lokaludvalget støtter projektet.

Puljegruppens anbefalinger

Gunna: Det synes jeg, er er et supergodt projekt. Det forholder sig faktisk specifikt til problemstillinger
i Middelalderbyen, interessant diskussion om kunstnerisk ejendomsret og det offentlige rum m. v.
Rammer lige ind i høringen om reklamer. MEN jeg har været nede og kigge på det, og det maleri, der
er på gavlen nu, er dels i ret god stand, og det kan ikke bare affærdiges som en Pepsi-reklame. Det
faktisk en ret subtil pepsi-reklame! Det var først nu, at jeg opdagede, at det var en reklame. Nej, da vi
så i øvrigt ingen ingen penge har.  

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver afslag til en borger på en ansøgning om 50.000 kr. af lokaludvalgets
2021-pulje til gavlmaleriet $!? , som vil være  på gavlen af bygningen Gothersgade 54 i perioden 1.
august 2021-31. januar 2023. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vil bruge sine penge på
andre aktiviteter. Derudover har lokaludvalget konstateret, at der på gavlen er en subtil
Pepsi-reklame i ret god stand.

 

15. Maxi Reload -in Unknown Depth
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Kunstnerne Clara Starck og Kristine Hymøller har ansøgt om 45.843 kr. til udstillingen Maxi Reload
-in Unknown Depth , som afholdes i perioden 6. november 2021-9. januar 2022 i bibliotekssalen i
Rundetårn. Udstillingen bliver en totalinstallation med skulpturer og objekter, som tager afsæt i
interesse for de materialer, som vi omgiver os med i hverdagen, samt hvordan relationen til det
urbane miljø, til maskinerne og produktionen af produkter til materialer, har udviklet sig.

Kunstnerne vil overordnet set udforske deres fascination af urban infrastruktur. Clara Starck vil i sine
værker konfrontere den direkte maskinelle brug og industri ved at installere maskiner, så som en
industri-kaffemaskine og snack-dispenser, der kører deres egen cyklus. Kristine Hymøller
undersøger tilhørsforhold mellem ens egen identitet og det byrum, som man færdes i. I den
forbindelse vil hun installere forskellige skulpturelle arkitektoniske systemer med brug af beton, jern
og kosmetik.

Ansøgerne ønsker, at deres udstilling vil skabe eftertanke hos publikum, så de reflekterer over
materialerne i byen  både dem, vi kan se og dem, vi ikke kan se. Foruden udstillingen vil der også
være guidede ture i udstillingen, særlig rundvisning for børn i alderen 8-13 år, artist talk med de to
kunstnere og en workshop, der løber over 2-4 gange, med 10 deltagere pr. gang fra Sølvgade Skole,
Nyboder Skole og den Classenske Legatskole, som vil blive undervist af kunstnerne i programmering
og i frottage-tryk. Udstillingen henvender sig til alle, der besøger Rundetårn i perioden.

Der tages en entré på 40 kr. for at komme ind i Rundetårn, hvorefter man får adgang til udstillingen.
Entréprisen tilgår ikke ansøgerne, men Rundetårn. Det samlede udgiftsbudget er på 122.222 kr.

En eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå til lokaleleje, leje af lokaler, annoncering/PR, sprittabletter
til dampmaskine, materialer til kunstværkerne, transport af maskiner og andre værker, køb eller leje
af kølemontre, forplejning til frivillige, workshop for skolebørn, frottage tryk, workshop for skolebørn,
ledninger og boards, materialer og forplejning til workshop mm.

Sekretariatets bemærkninger

Ansøgerne skal afholde en del af udgifterne til projektet i 2022, hvorfor en eventuel støtte fra
lokaludvalget både kan tages fra 2021-puljen og 2022-puljen. Hvis lokaludvalget giver tilsagn om
støtte fra 2022-puljen, skal der tages forbehold for, at lokaludvalget råder over en pulje i 2022.

Lokaludvalgets eventuelle tilsagn om støtte skal være betinget af, at eventuelt gældende
corona-regler og -anbefalinger overholdes.

Med de bemærkninger ser sekretariatet intet til hinder for, at lokaludvalget støtter udstillingen.

Puljegruppens anbefalinger

Nej. Søg evt. 22-puljen, eller hvis vi kommer til penge.

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver afslag til kunstnerne Clara Starck og Kristine Hymøller på en
ansøgning om 45.843 kr. til udstillingen Maxi Reload -in Unknown Depth , som afholdes i perioden
6. november 2021-9. januar 2022 i bibliotekssalen i Rundetårn. Afslaget begrundes med, at i 2021 vil
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lokaludvalget bruge sine penge på andre aktiviteter. Ansøgerne opfordres til at søge igen senere på
året, når lokaludvalget kender størrelsen på sin 2022-pulje. 

 

16. woMAN  MAN DOWN (EN DANSEFORESTILLING)

BjerkensjoeFrom med Danse Ensemble UNPACKED har ansøgt om 37.380 kr. af lokaludvalgets
2021-pulje til danseforestillingen woMAN  MAN DOWN , som afholdes den 11. og 12. juni 2021 i
Skuespilhuset  Mellemgulvet scenen. Ansøgeren ønsker under sloganet "We fight GUN power with
WOMAN POWER" at opføre en forestilling om ligestilling, kvindefrigørelse og racisme, som
kombineres med en Q&A med publikum, hvor Indre Bys unge opfordres til at tage stilling til
forestillingens tematikker.

Forestillingen vil derudover også få et gæstebesøg af en ung afrikansk kvinde og en hvid dansk
kvinde, som skal snakke om Black Lives Matter og om det at være kvinde. Snakken skal gerne
munde ud i, hvem der har kontrollen og magten over ens liv. Med vil også være Josh Canfield, som
er African/ American, og som i sin barndom oplevede Ku Klux Klan. Han vil fortælle om at tage
magten i sit eget liv.

Ansøgerne ønsker på længere sigt, at forestillingen kommer rundt i Danmark og ud i Europa, og
håber, at den potentielt kan nå medierne og den danske statsminister. Selve danseforestillingen
spilles af 15 unge kvinder i alderen 16  28 år.

Forestillingerne i Skuespilhuset henvender sig primært til skoler og gymnasier i Indre By, som
ansøgeren kontakter via e-mails. Det er gratis for eleverne at deltage. Derudover opfordres skoler
mm., der ligger uden for Indre By, til at live-streame forestillingen og deltage i den efterfølgende snak
virtuelt. Dette sker via plakater og brug af Instagram. Antallet af forestillinger, der spilles, er ikke
bestemt, men afhænger af interessen. Det er målet at 1.000 personer i alt enten ser forestillingen i
Skuespilhuset eller live-streamer forestillingen.

Det samlede udgiftsbudget er på 39.880 kr. Der regnes med en samlet entréindtægt på 2.500 kr. fra
billetter, som de 15 unge kvinder sælger til venner eller familie. De koster 50 kr. pr. stk. En eventuel
støtte fra lokaludvalget vil gå til lokaleleje, kostumer, promotion, grafisk arbejde & marketing,
lydmand, rekvisitter og transport.

Sekretariatets bemærkninger

Lokaludvalgets eventuelle tilsagn om støtte, skal være betinget af, at eventuelt gældende
corona-regler og -anbefalinger overholdes. Med den bemærkning ser sekretariatet intet til hinder for,
at lokaludvalget støtter forestillingen.

Puljegruppens anbefalinger

Vældig sympatisk, men bortset fra lokationen har det ikke noget med IB at gøre. 
nej ok til min indstilling
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Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver afslag til BjerkensjoeFrom med Danse Ensemble UNPACKED på en
ansøgning om 37.380 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til danseforestillingen woMAN  MAN DOWN ,
som afholdes den 11. og 12. juni 2021 i Skuespilhuset  Mellemgulvet scenen. Afslaget begrundes
med, at lokaludvalget vurderer, at aktiviteten ikke henvender sig til Indre Bys borgere og daglige
brugere. 

 

17. SMUKKE UNGE MENNESKER  VI ER DEM DE ANDRE IKKE MÅ LEGE MED

Kompag9 Danseteater har ansøgt om 26.880 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til dansefilmen VI ER
DEM DE ANDRE IKKE MÅ LEGE MED , som filmes i Skuespilhuset den 11. juni 2021 og som vises i
august og september 2021. Ansøgeren vil lave en 40 minutter lang dansefilm, som handler om at
være ung og alene, isoleret og ensom med sine tanker i en tid med Covid-19, restriktioner og nye
regler, som skal efterleves. 

Filmen bliver sendt ud til Indre Bys skoler. Efterfølgende besøger skuespillerne fra filmen skolerne.
Det sker i begyndelsen af det nye skoleår. Her vil eleverne få lejlighed til at snakke med skuespillerne
om tiden med Covid-19, så skolerne ikke risikere at starte op efter sommerferien som intet var
hændt. Det er ansøgers håb, at filmen kan sætte gang i en debat, som lærerne på de forskellige
skoler og uddannelsesinstitutioner er med til at facilitere. Det er målet, at cirka 500 unge fra bydelens
5. klassetrin og op til 3.G får tilsendt filmen og får et besøg af skuespillerne. 

Det er gratis at få filmen. Det samlede udgiftsbudget er på 26.880 kr. En eventuel støtte fra
lokaludvalget vil gå til leje af Skuespilhuset for en dag.

Sekretariatets bemærkninger

Lokaludvalgets eventuelle tilsagn om støtte skal være betinget af, at eventuelt gældende
corona-regler og -anbefalinger overholdes. Med den bemærkning ser sekretariatet intet til hinder for,
at lokaludvalget støtter dansefilmen, hvis ansøger dokumenterer, at filmen bruges af skoler og
gymnasier i Indre By i 2021.  

Puljegruppens anbefalinger

God ansøgning. Filmen er ikke særlig Indre Bysk, så principielt nej, men hvis vi havde penge - - 
10.000 - hvis penge

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver Kompag9 Danseteater tilsagn om 10.000 kr. af lokaludvalgets
2021-pulje til dansefilmen VI ER DEM DE ANDRE IKKE MÅ LEGE MED , som filmes i
Skuespilhuset den 11. juni 2021 og som vises i august og september 2021.
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Støtten er på betingelse af, at ansøger dokumenterer, at filmen bruges af skoler og gymnasier i Indre
By i 2021.  

Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på 26.880 kr., fordi det ønsker at sprede sine
penge ud på forskellige aktiviteter.

 

18. I AM 

Copenhagen Dance Space har ansøgt om 15.300 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til arrangementet I
Am , som afholdes den 31. maj 2021 på Hotel Cecil i Niels Hemmingsens Gade. Arrangementet
kommer til at være en kvindeaften, som, gennem samtaler, musik, sang og hyggeligt samvær,
handler om at turde være sin indre kvinde  uanset køn.

Arrangementet henvender sig primært til kvinder, homoseksuelle mænd og feminine mænd. Helt
overordnet ønsker ansøgeren at skabe et rum, hvor det er muligt at åbne sig i det små, og hvor der
potentielt kan skabes en bevægelse under titlen. Arrangementet vil være opdelt i tre events, hvor der
til hvert event vil være plads til 60 deltagere.

Det vil være gratis at deltage i arrangementet. Det samlede udgiftsbudget er på 15.300 kr. En
eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå til lokaleleje på Hotel Cecil.

Sekretariatets bemærkninger

Lokaludvalgets eventuelle tilsagn om støtte skal være betinget af, at eventuelt gældende
corona-regler og -anbefalinger overholdes. Med den bemærkning ser sekretariatet intet til hinder for,
at lokaludvalget støtter arrangementet. 

Puljegruppens anbefalinger

Har vi ikke også haft den - eller noget lignende - før? Ikke noget budget.
Er ikke os. Dårlig ansøgning. Entré? Begrænset målgruppe.
Nej. 

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver afslag til Copenhagen Dance Space på en ansøgning om 15.300 kr.
til arrangementet I Am , som afholdes den 31. maj 2021 på Hotel Cecil i Niels Hemmingsens
Gade. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vurderer, at arrangementet henvender sig til en
begrænset målgruppe, hvorfor lokaludvalget ønsker at bruge sine penge på andre aktiviteter.

 

19. DANISH ARTIST

En borger har ansøgt om 20.000 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til koncerten DANISH ARTIST ,
som afholdes i Nikolaj Kunsthal den 24. maj 2021. Otte danske musikere skal fortolke de
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kunstværker, der er udstillet af otte kunstnere i Nikolaj Kunsthal. Blandt andet optræder bandet
Farveblind. Det håber ansøgeren kan lokke en del publikummer til.

Det overordnede mål er ifølge ansøgeren at bringe kunst og koncert tilbage i folks hjerter. Koncerten
bliver ikke afholdt med fysiske publikummer, men live-streames derimod. Det er håbet, at minimum
10.000 personer vil se koncerten. Koncerten kommer til at henvende sig specifikt til borgere i Indre
By, da deltagerne skal angive et Indre By-postnummer for at få adgang.

Målgruppen er både gamle, unge, børn, kunstinteresserede, musikinteresserede og
danseinteresserede mm.

Det vil være gratis at live-streame koncerten. Det samlede udgiftsbudget er på 20.000 kr. En eventuel
støtte fra lokaludvalget vil gå til lokaleleje i Nikolaj Kunsthal.

Sekretariatets bemærkninger

Lokaludvalgets eventuelle tilsagn om støtte skal være betinget af, at eventuelt gældende
corona-regler og -anbefalinger overholdes. Med den bemærkning ser sekretariatet intet til hinder for,
at lokaludvalget støtter koncerten. 

Puljegruppens anbefalinger

Faktisk et fint projekt, der kombinerer dans, udstillede værker og musik, og på den måde er
stedspecifikt. Vi havde svært ved at gennemskue, hvordan de vil administrere det "rigtige
postnummer". Nej. 

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver afslag til en borger på en ansøgning om 20.000 kr. af lokaludvalgets
2021-pulje til koncerten DANISH ARTIST , som afholdes i Nikolaj Kunsthal den 24. maj 2021.
Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vil bruge sine penge på andre aktiviteter.

 

20. Correlation - En multisensorisk oplevelse i 3D lyd og lys (angår 2022-puljen)

En borger har ansøgt om 50.000 kr. af lokaludvalgets 2022-pulje til at kunstinstallationen
Correlation , som sættes op i udstillingssalen i Rundetårn i perioden 15. januar-27. februar 2022.

Kunstinstallationen bliver en 15 minutters audiovisuel oplevelse for sanserne, hvor der vil være et
samspil mellem lyd og lys. Deltagerne bliver ledt ind i et mørkt univers, hvor lyden fra deltagernes
høretelefoner interagerer med lysets bevægelser. Det vil skabe en tredimensionel lys- og
lydfortælling, som stimulerer og udfordrer sanserne.

Ifølge ansøgeren vil installationen have fokus på enkelte sanser og være en direkte kontrast til
bybilledet, der er overstimuleret af lyd og lys. Deltagerne vil få lejlighed til at bevæge sig frit rundt i
universet. Ansøgeren forventer, at installationen vil blive set af kunstinteresserede, turister,
besøgende i Rundetårn samt lys- og lydinteresserede fra Copenhagen Light Festival 2022, som
installationen er en del af.
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Det samlede udgiftsbudget er på 682.930 kr. Det koster 40 kr. at komme ind i Rundetårn, hvorefter
det er gratis at se installationen. En eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå til lokaleleje i Rundetårn,
materialer til lys samt til rengøring mv.

Sekretariatets bemærkninger

Lokaludvalgets eventuelle tilsagn om støtte skal være betinget af, at eventuelt gældende
corona-regler og -anbefalinger overholdes. Hvis lokaludvalget beslutter at støtter kunstinstallationen,
skal det ske med forbehold for, at lokaludvalget råder over en pulje i 2022. Med de bemærkninger ser
sekretariatet intet til hinder for, at lokaludvalget støtter kunstinstallationen. 

Puljegruppens anbefalinger

Nej - stort og tilbagevendende. 

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver en borger afslag på en ansøgning om 50.000 kr. af lokaludvalgets
2022-pulje til at kunstinstallationen Correlation , som sættes op i udstillingssalen i Rundetårn i
perioden 15. januar-27. februar 2022  i forbindelse med Copenhagen Light Festival 2022. Afslaget
begrundes med, at projektet er en del af en tilbagevendende begivenhed, hvilket lokaludvalget
som udgangspunkt ikke støtter jf. lokaludvalgets retningslinjer for støtte.  

 

21. Workshop for borgere og virksomheder i Pisserenden med fokus på natur og biodiversitet

En borger har ansøgt om 17.500 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til Workshop for borgere og
virksomheder i Pisserenden med fokus på natur og biodiversitet , som afholdes i løbet af maj 2021.
Den endelige dato er endnu ikke valgt. Workshoppen skal afholdes udendørs, og det er håbet, at
workshoppen kan afholdes i gården, som tilhører SDU Statens Institut for Folkesundhed i
Studiestræde 6. Dette er ikke bekræftet endnu.

Ifølge ansøgeren er der ikke meget grønt i Pisserenden. Ansøgeren har derfor inviteret Katrine
Turner, som er Vild Natur og Biodiversitet specialist til, gennem en workshop, at rådgive beboerne i
området til, hvordan de kan gøre deres omgivelser mere grønne med ganske få tiltag. Under
workshoppen vil der blandt andet blive uddelt grønne planter, som kan inspirere beboerne til at
tænke på grønt.

Det er gratis at deltage i workshoppen. Den henvender sig til alle i Larsbjørnsstræde, Larslejsstræde,
Sankt Peders Stræde, Studiestræde og Teglgårdstræde samt Kattesundet . Det samlede
udgiftsbudget er på 17.500 kr. En eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå til ekstern løn og til tryk/
materialer.

Sekretariatets bemærkninger

Lokaludvalgets eventuelle tilsagn om støtte skal være betinget af, at eventuelt gældende
corona-regler og -anbefalinger overholdes. Med den bemærkning ser sekretariatet intet til hinder for,
at lokaludvalget støtter workshoppen. 

Side 62



Puljegruppens anbefalinger

Meget lokalt og meget honorar. 
Nej.  

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver en borger afslag på en ansøgning om 17.500 kr. af lokaludvalgets
2021-pulje til Workshop for borgere og virksomheder i Pisserenden med fokus på natur og
biodiversitet , som afholdes i løbet af maj 2021. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vil bruge
sine penge på andre aktiviteter.

 

Økonomi

Rammen for puljeansøgninger for 2021 er 231.600 kr. Lokaludvalget har hidtil disponeret for 243.000
kr. af 2021-puljen. Beslutter lokaludvalget at følge indstillingerne, vil der være disponeret for
yderligere 26.666,66 kr. af 2021-puljen.

Lokaludvalget har endnu ingen pulje for 2022. Beslutter lokaludvalget at følge indstillingerne, vil der
ikke være disponeret af 2022-puljen.

Videre proces

Sekretariatet orienterer ansøgerne om lokaludvalgets beslutning og varetager den videre
sagsbehandling.

Beslutning

1. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag til Spejderne på Holmen på en
ansøgning om 30.000 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til projektet Åben bålhytte til
spejderudeliv . Afslaget begrundes med (jf. lokaludvalgets retningslinjer for støtte), at
lokaludvalget ikke støtter projekter, der foregår udenfor Indre By Lokaludvalgs område. 

2. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag til Foreningen We Dance DK og
Ørstedsparkens legeplads på en ansøgning om 4.500 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til
Fortællingen om familien Buskhale og Ratatoksk og fortællingen om Dråben , som afholdes

onsdag den 19. maj og fredag den 11. juni 2021 på Ørstedsparkens legeplads. Afslaget
begrundes med, at lokaludvalget vil bruge sine penge på andre aktiviteter.

3. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag til Det Lille Teater & Marionet Teatret
på en ansøgning om 20.000 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til workshoppen Den Lille
Dukkemager , som afholdes i perioden september-november 2021 på Marionet Teatret i
Kongens Have, i børnehaven i Kongens Have og på Fritidshjemmet Brandstationen. Afslaget

Side 63



begrundes med, at lokaludvalget vil bruge sine penge på andre aktiviteter.

4. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag til Finmusik på en ansøgning om
48.658 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til MuCirkus,-oplev magien ved klassisk musik , som
afholdes den 16.  22. august 2021 på Israels Plads. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget
vil bruge sine penge på andre aktiviteter.

5. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag til Copenhagen Dance Arts på en
ansøgning om 20.000 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til danseforestillingerne Come Dance
with Me , som afholdes den 1.  25. juni 2021 i Kongens Have, Ørstedsparken, Nybodergården,
Rosenborgcentret og på Nørreport. Forestillingerne afholdes i forlængelse af Copenhagen
International Dance Festival. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vurderer, at der er tale
om en forestilling, som er en del af en årligt tilbagevendende festival, hvilket lokaludvalget
som udgangspunkt ikke støtter jf. lokaludvalgets retningslinjer for støtte. 

6. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag til Københavns Malerlaug på en
ansøgning om 50.000 kr. af lokaludvalgets 2022-pulje til projektet 400 års by  og
håndværkerhistorie på én gavl ; et gavlmaleri på gavlen Sølvgade 14 ved Sølvgades Skole.
Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vil bruge sine penge på andre aktiviteter.

7. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag til En Lille Bitte Pavillon på en
ansøgning om 30.000 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til Aktiviteter for børn i En Lille Bitte
Pavillon , som afholdes i Kronprinsessegade 11 over syv lørdage i sommeren og efteråret
2021. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vil bruge sine penge på andre aktiviteter. 

 
8. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag til P:I:G Foundation på en ansøgning

om 25.000 kr. til arrangementet P:I:G Foundation 2021_ Gratis kulturarrangement med mindre
prisuddeling til dette års P:I:G vinder, samt koncert og artist talk , som afholdes i august 2021 i
Kunstforeningen Gl. Strand. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vurderer, at der er tale
om en tilbagevendende begivenhed, som lokaludvalget jf. retningslinjerne for støtte i
udgangspunkt ikke støtter. 

 
9. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give Metropolis  Københavns Internationale

Teater tilsagn om 10.000 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til aktiviteten Byvandring & udstilling
Sensuous City , som kunstnerkollektivet Sisters Hope står bag. Støtten øremærkes til
"Scenografi i Nikolaj Kunsthal & i Rådhushallen", jf. ansøgers budget. Lokaludvalget støtter ikke
med det ansøgte beløb på 30.000 kr., fordi det ønsker at sprede sine penge ud på forskellige
aktiviteter.

 
10. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag til Teater Kimone på en ansøgning om

2.500 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til forestillingen På bænken , som afholdes over fire
dage i perioden den 27. maj  5. juni 2021 i bl.a. Kongens Have. Afslaget begrundes med, at
lokaludvalget vil bruge sine penge på andre aktiviteter. Lokaludvalget opfordrer ansøgeren til
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afholde forestillingen et andet sted end Kongens Have, da ansøgeren på den måde vil kunne
spare gebyret for brug af Kongens Have. Det kunne eksempelvis være i Østre Anlæg ved
indgangen ved Sølvtorvet eller i Ørstedsparken.

11. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give Keynote ApS ved Helene Simonsen tilsagn
om støtte på 6.666,66 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til arrangementet Latino Bambino  mad
og musik fra de varme lande , som afholdes over tre dage i henholdsvis Kulturhuset Indre By
den 12. juni, Krudthuset på Østerbro den 19. juni og i Union på Nørrebro den 26. juni
2021. Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på 20.000 kr., fordi to tredjedele af af
de planlagte tre arrangementer afholdes uden for Indre By.

12. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag til en borger på en ansøgning
om 50.000 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til kunstprojektet Gelænderværk , som udstilles i
Kongens Have ved Marionetteatret i forbindelse med Copenhagen Art Week fra den 28.
september til 3. oktober 2021. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vil bruge sine penge
på andre aktiviteter.

13. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag til borger på en ansøgning om 25.000
kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til projektet CPH City Dance Floor , som afholdes fra maj til
august 2021 på Højbro Plads. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vurderer, at aktiviteten
ikke henvender sig til Indre Bys borgere og daglige brugere, 

14. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag til en borger på en ansøgning om
50.000 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til gavlmaleriet $!? , som vil være  på gavlen af
bygningen Gothersgade 54 i perioden 1. august 2021-31. januar 2023. Afslaget begrundes
med, at lokaludvalget vil bruge sine penge på andre aktiviteter. Derudover har lokaludvalget
konstateret, at der på gavlen er en subtil Pepsi-reklame i ret god stand.

15. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag til kunstnerne Clara Starck og Kristine
Hymøller på en ansøgning om 45.843 kr. til udstillingen Maxi Reload -in Unknown Depth , som
afholdes i perioden 6. november 2021-9. januar 2022 i bibliotekssalen i Rundetårn. Afslaget
begrundes med, at i 2021 vil lokaludvalget bruge sine penge på andre aktiviteter. Ansøgerne
opfordres til at søge igen senere på året, når lokaludvalget kender størrelsen på sin 2022-pulje. 

16. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag til BjerkensjoeFrom med Danse
Ensemble UNPACKED på en ansøgning om 37.380 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til
danseforestillingen woMAN  MAN DOWN , som afholdes den 11. og 12. juni 2021 i
Skuespilhuset  Mellemgulvet scenen. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vurderer, at
aktiviteten ikke henvender sig til Indre Bys borgere og daglige brugere. 

17. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give Kompag9 Danseteater tilsagn om 10.000 kr.
af lokaludvalgets 2021-pulje til dansefilmen VI ER DEM DE ANDRE IKKE MÅ LEGE MED ,
som filmes i Skuespilhuset den 11. juni 2021 og som vises i august og september 2021. Støtten
er på betingelse af, at ansøger dokumenterer, at filmen bruges af skoler og gymnasier i Indre
By i 2021.  Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på 26.880 kr., fordi det ønsker at
sprede sine penge ud på forskellige aktiviteter.
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18. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag til Copenhagen Dance Space på en
ansøgning om 15.300 kr. til arrangementet I Am , som afholdes den 31. maj 2021 på Hotel
Cecil i Niels Hemmingsens Gade. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vurderer, at
arrangementet henvender sig til en begrænset målgruppe, hvorfor lokaludvalget ønsker at
bruge sine penge på andre aktiviteter.

19. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag til en borger på en ansøgning om
20.000 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til koncerten DANISH ARTIST , som afholdes i Nikolaj
Kunsthal den 24. maj 2021. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vil bruge sine penge på
andre aktiviteter.

20. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag på en ansøgning om 50.000 kr. af
lokaludvalgets 2022-pulje til at kunstinstallationen Correlation , som sættes op i
udstillingssalen i Rundetårn i perioden 15. januar-27. februar 2022  i forbindelse med
Copenhagen Light Festival 2022. Afslaget begrundes med, at projektet er en del af en
tilbagevendende begivenhed, hvilket lokaludvalget som udgangspunkt ikke støtter jf.
lokaludvalgets retningslinjer for støtte. 

21. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag til borger på en ansøgning om 17.500
kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til Workshop for borgere og virksomheder i Pisserenden med
fokus på natur og biodiversitet , som afholdes i løbet af maj 2021. Afslaget begrundes med, at
lokaludvalget vurderer, at støtten i hovedsagen tænkes anvendt til aflønning, som det
som udgangspunkt ikke støtter jf. lokaludvalgets retningslinjer for støtte.
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INDRE BY LOKALUDVALG

15.  B-sag: Nyt budget for 2021-puljen (2021-0116611)

Indre By Lokaludvalg skal beslutte ændringer i sit budget for 2021-puljen.

Indstilling

Formanden foreslår, 

1. at Indre By Lokaludvalg godkender det nye budget for 2021-puljen, der fremgår af
løsningsafsnittet, økonomiafsnittet og bilaget.

Problemstilling

Rammen til puljeansøgninger er disponeret fuldt ud.
Der har ikke kunnet holdes fysiske borgermøder i de første måneder af 2021 pga.
corona-pandemien. Hvis corona-pandemien tager til igen, vil der pga. restriktioner næppe blive
holdt fysiske borgermøder i perioden oktober-december 2021.
Lokaludvalget har foreløbig besluttet, at det ikke vil støtte Team Sikker Bys natte- og
bylivskampagne.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget ændrer budgettet for 2021-puljen. Nedenfor refereres til
økonomiafsnittet og til bilaget.

Ad. 1: Puljeansøgninger

Rammen til puljeansøgninger er på 231.600 kr., men lokaludvalget har hidtil givet tilsagn om i alt 
243.000 kr. fordelt på 12 forskellige aktiviteter. 

En af aktiviteterne, "Klavermødet", skule have været afholdt i marts måned, men er blevet udsat til
senere pga. corona-restriktionerne. De 6.000 kr., som lokaludvalget har givet tilsagn om til denne
aktivitet, indgår i de 243.000 kr., som der i alt er givet tilsagn om.

Ansøgerne bag aktiviteten "Fem lokale forfatteroplæsninger med temaet corona-tekster " har frasagt
sig støtten, da aktiviteten ikke blev til noget. Pengene, der var givet tilsagn om til denne aktivitet,
indgår ikke i de 243.000 kr., som der i alt er givet tilsagn om.

Det foreslås, at rammen til puljeansøgninger sættes op fra 231.600 kr. til 331.800 kr., bl.a. fordi der er
modtaget mange ansøgninger til behandling i lokaludvalgets møde den 6. maj 2021.
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Ad. 3. Borgerdialogaktiviteter

Rammen til borgerdialogaktiviteter er på 300.000 kr. I øjeblikket er der disponeret for 234.800 kr. af
rammen.

Det foreslås, at rammen til borgerdialogaktiviteter sættes ned fra 300.000 kr. til 240.000 kr., idet der
foretages følgende ændringer i disponeringen af rammen:

Ad. 3.1. Debatmøder i Kayak Bar

Lokaludvalget havde afsat 15.000 kr. til et samarbejde med Kayak Bar om om et debatmøde i maj
2021 og et debatmøde i august 2021 som optakt til kommunevalget i november 2021. Mødet i maj
2021 bliver ikke afholdt pga. corona-situationen. Rammen sættes derfor ned til 8.000 kr.

Ad. 3.4. Offentligt dialogmøde om luftforurening

Sammen med Miljøpunkt Indre By & Christianshavn og Christianshavns Lokaludvalg skulle Indre By
Lokaludvalg i marts 2020 være vært for et offentligt dialogmøde om luftforurening med en række
eksperter og branchefolk. Imidlertid blev mødet aflyst pga. corona-restriktioner. Det foreslås, at
mødet ikke holdes og at rammen sættes ned fra 15.000 kr. til 0 kr., fordi

det vil tage tid at samle et panel svarende til det, som var klar til mødet i marts 2020
lokaludvalget i mellemtiden har besluttet at være vært for en trafikkonference den 1. september
2021, som der er sat 40.000 kr. af til.

Det kan oplyses, at den 22. april 2021 behandlede Sundheds- og Omsorgsudvalget sagen
"Årsrapport og ekspertgruppeanbefalinger 2020 for indsatsen Øget viden om de sundhedsskadelige
virkninger af luftforurening i København " . Referatet foreligger endnu ikke.

Teknik- og Miljøudvalget skulle behandle samme sag i sit møde den 26. april 2021, men sagen blev
udsat. 

Link til sagen i Teknik- og Miljøudvalget:
https://www.kk.dk/node/14108/26042021/edoc-agenda/8587368d-5753-466e-9dab-eaa611470651/12533006-3c74-4dc3-b265-914e2ea1d5c0

Ad. 3.5. Giv et praj-borgermøde

Lokaludvalget ville i 2020 holde et borgermøde, hvor Teknik- og Miljøforvaltningen skulle orientere
om "Giv et praj"-ordningen og hvor borgerne i Middelalderbyen skulle gives mulighed for overfor
lokaludvalget og forvaltningen at gøre opmærksom på fejl og mangler i byrummet.

I mellemtiden har Teknik- og Miljøudvalget besluttet at iværksætte et trafik- og byrumsforsøg i
Middelalderbyen i perioden maj-oktober 2021, der formentlig vil give en del midlertidige ændringer i
byrummet i dele af Middelalderbyen. Derfor og fordi lokaludvalget skal prioritere sine ressourcer
foreslås det, at mødet ikke holde i år. Rammen sættes ned fra 20.000 kr. til 0 kr.

Ad. 3.9. Debatvognsarrangement om Nyhavns udvikling
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Som det ser ud nu, skal debatvognen tages i brug flere gange i perioden maj-oktober 2021  som led i
borgerdialogen om trafik- og byrumsforsøget i Middelalderbyen. Det er forudsat, at
lokaludvalgsmedlemmer og suppleanter er vært for disse debatvognsarrangementer sammen med
Teknik- og Miljøforvaltningen. Lokaludvalget skal prioritere sine ressourcer, hvorfor det foreslås, at
der ikke holdes et debatvognsarrangement om Nyhavns udvikling i år. Rammen sættes ned fra
20.000 kr. til 0 kr.

Ad. 3.10  Borgermøde om Lynetteholm, januar 2021

Depositummet for lokalet, hvor borgermødet i januar 2021 om Lynetteholm skulle holdes, betalte
lokaludvalget i 2020. En del af pengene blev betalt tilbage i 2021, da mødet blev aflyst pga.
corona-restriktionerne. Rammen for borgermødet ændres derfor fra en udgift på 15.000 kr. til en
indtægt på 3.200 kr.

Ad. 3.11. Netværksmøde med daginstitutioner

Som opfølgning på lokaludvalgets borgerpanelundersøgelse i november 2018 om bl.a.
daginstitutioner, ville lokaludvalget i 2020 holde et netværksmøde med forældrebestyrelserne for
daginstitutionerne i Indre By. Det blev aflyst pga. af corona-restriktionerne. Det overvejes at holde
mødet senere i år som et digitalt møde. Rammen for mødet sættes ned fra 20.000 kr. til 10.000 kr.

Det kan oplyses, at den 28. april 2021 behandlede Børne- og Ungdomsudvalget sagen "Opfølgning
på medlemsforslag om flere selvejende daginstitutionspladser". 

Link til indstillingen og Børne- og Ungdomsudvalgets beslutninger: 

https://www.kk.dk/node/14104/28042021/edoc-agenda/3a4931b9-abe6-4445-8961-cb52682e2a45/0dbb29ea-ad38-4ff7-8fae-e7fd7363bf48

 

Ad. 3.12. Borgermøde om buslinje 27's venderute

I august 2020 besluttede lokaludvalget at holde et borgermøde om buslinje 27's venderute ved
Østerport, dels fordi lokaludvalget havde modtaget klager fra beboere i kvarteret over den
midlertidige venderute via Olof Palmes Gade og Stockholmsgade og dels fordi, at lokaludvalget
mente, at det var nødvendigt med borgerdialog om den planlagte permanente venderute via
Bergensgade og Kristianiagade.

Økonomiforvaltningen har overfor lokaludvalget og  borgere, der har klaget, oplyst, at man er ved at
undersøge andre placeringer af venderuten. Derfor og fordi lokaludvalget skal prioritere sine
ressourcer, foreslås det, at borgermødet ikke holdes. Rammen sættes ned fra 20.000 kr. til 0 kr.

Ad. 3.13. Borgermøde om nattelivet

I indstillingen "Fællesindstilling: Revideret udkast til Restaurations- og Nattelivsplan 2021", som Kultur-
og Fritidsudvalget tog stilling til den 29. april 2021 og som Teknik- og Miljøudvalget skal behandle den
10. maj 2021, er der foreslået en offentlig høring om udkastet til Restaurations- og Nattelivsplan 2021 i
perioden 28. maj-25. juli 2021. Referatet af Kultur- og Fritidsudvalgets møde foreligger endnu ikke.
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I forventning om, at lokaludvalget kan holde et fysisk borgermøde om nattelivet i høringsperioden,
foreslås det at hæve rammen fra 10.000 kr. til 20.000 kr. Det undersøges, om mødet kan live streames.

Ad. 3.14. Borgerdialog om projekter i Metropolzonen

Der er planlagt et digitalt borgermøde om projekter i Metropolzonen med fokus på Tivolis bypark-projekt
i Vesterbrogade og projektet om overdækning af og byggeri på banegraven ved Vesterport st.

Mødet holdes den 27. maj 2021 kl. 19.30. Det undersøges, om mødet kan live streames.

Der er afsat 20.000 kr. til mødet, men da der ikke skal betales lokaleleje mm., foreslås rammen sat ned
til 10.000 kr., idet der kan være udgifter til annoncering og eventuelt også til live streaming.

Ad. 3.16. Borgermøde om Lynetteholm, april 2021

Der var afsat en ramme på 15.000 kr. til det digitale borgermøde om Lynetteholm den 8. april 2021,
som lokaludvalget afholdt sammen med TV2 Lorry og fire andre lokaludvalg. Mødet har været
annonceret én gang, hvorfor rammen foreslås sat ned til 5.000 kr.

Ad. 3.18. Debatvognsarrangement og valgmøde forud for kommunevalg

I en anden sag på dagsordenen for lokaludvalgets møde den 6. maj 2021 foreslås det, at
lokaludvalget ikke holder et debatvognsarrangement forud for kommunevalget. Rammen foreslås
derfor sat ned fra 60.000 kr. til 40.000 kr.

Udgiften på 40.000 kr. til valgmødet er forholdsvis stor, men det skyldes, at der indregnet aftensmad
til mødedeltagerne, eftersom det er foreslået, at mødedeltagerne spiser sammen inden valgmødet.

Ad. 4. Egne projekter

Rammen til egne projekter er på 220.000 kr., men der er disponeret for 240.000 kr.

Ad. 4.1. og 4.2. Kvarterplan for Grønnegade-kvarteret og Kvarterplan for Adelgade-kvarteret

Rammen på 100.000 kr. for de to kvarterplaner er højt sat. Den foreslås sat ned til 90.000 kr.

Ad. 4.3. Natte- og bylivskampagne

Team Sikker Bys natte- og bylivskampagne forventes at blive lanceret medio maj 2021. Det sker
uden støtte fra lokaludvalget. Lokaludvalget har afsat en ramme på 100.000 kr. til kampagnen. Det
foreslås, at rammen sættes ned til 50.000 kr. Når lokaludvalget har set, hvordan kampagnen tager
sig ud i gadebilledet, kan det beslutte, om det vil støtte en relancering af kampagnen, der forventes 
senere i år, med 50.000 kr.

Ad. 4.4. Trafikkonference Indre By

Rammen på 40.000 kr. til trafikkonferencen er formentlig for højt sat. Men indtil programmet og
budgettet for trafikkonferencen ligger fast, ændres der ikke på rammen.
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Rammen til egne projekter foreslås på baggrund af ovenstående sat ned fra 220.000 kr. til 180.000
kr.

 

Ad. 5. Drift af hjemmeside

Der er iværksat en omlægning af lokaludvalgets hjemmeside, så den kommer på kommunens
platform. Det vil indebære, at udgiften til hjemmesiden falder væsentligt, men da sekretariatet endnu
ikke ved, hvornår i 2021 omlægningen sker, ændres der ikke på rammen på de 15.000 kr. til drift af
hjemmeside.

Ad. 6. Drift af debatvogn

Der er afsat 15.000 kr. til drift af debatvognen. Det er formentlig for højt sat, da opbevaring af
debatvognen er den eneste faste driftsudgift. Inden debatvognen skal indgå i borgerdialogen om
trafik- og byrumsforsøg, skal det sikres, at den er klar til brug. I den forbindelse kan der være nogle
vedligeholdelsesudgifter. Der ændres derfor ikke på rammen til drift af debatvognen

 

Økonomi

  Budget: 1.461.600 Ramme Disponeret Forbrugt Nyt budget
1 Puljeansøgninger 231.600 243.000 0 331.600
2 Det lokale miljøarbejde 680.000 680.000 340.000 680.000
3 Borgerdialogaktiviteter 300.000 234.800 -3.200 240.000
4 Egne projekter 220.000 240.000 0 180.000
5 Drift af hjemmeside 15.000 15.000 0 15.000
6 Drift af debatvogn 15.000 15.000 1.500 15.000
  SUM 1.461.600 1.427.800 338.300 1.461.600

 

Videre proces

Lokaludvalget arbejder videre i henhold til det vedtagne budget.

Beslutning
Lokaludvalget godkendte det nye budget for 2021-puljen, der fremgår af løsningsafsnittet,
økonomiafsnittet og bilaget.
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Bilag
1. Økonomioversigt med forslag til nyt budget
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INDRE BY LOKALUDVALG

16.  B-sag: Ændringer i lokaludvalgets mødeplan for 2021 (2021-0118091)

Indre By Lokaludvalg skal godkende håndtering af udskydelse af aktiviteter, som lokaludvalget har
givet tilsagn om at støtte.

Desuden skal Indre By Lokaludvalg godkende, at mødet den 10. juni 2021 starter kl. 16.30 og slutter
kl. 19.30.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg godkender håndteringen af udskydelse af aktiviteter, som lokaludvalget
har givet tilsagn om at støtte, der fremgår af løsningsafsnittet.

2. at Indre By Lokaludvalg godkender, at mødet den 10. juni 2021 starter kl. 16.30 og slutter kl.
19.30.

 

Problemstilling

Aktiviteter, der udskydes

Pga. corona-restriktioner var der især i 2020 en tendens til, at aktiviteter, som lokaludvalget har givet
tilsagn om at støtte, udskydes til senere for derefter at blive aflyst.

Mødet den 10. juni 2021

Lokaludvalget og suppleanter spiser en sommermiddag sammen efter mødet den 10. juni 2021.

 

Løsning

Aktiviteter, der udskydes

Som det er nu, aftaler sekretariatet med Puljegruppen, om udskydelsen af aktiviteter, som
lokaludvalget har givet tilsagn om at støtte, skal accepteres eller om beslutningen skal træffes af
lokaludvalget. 
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Fremover vil en ansøger, der ønsker at udskyde sin aktivitet, blive bedt om at indsende et opdateret
ansøgningsskema om støtte, som lokaludvalget tager stilling til i det førstkommende
lokaludvalgsmøde.

Det betyder, at der vil være undtagelser fra mødeplanen for 2021, hvor det fremgår, at lokaludvalget
kun tager stilling til puljeansøgninger i møderne den 6. maj, den 9. september og den  11. november
2021. 

 

Mødet den 10. juni 2021

Lokaludvalgets møde den 10. juni 2021 holdes som et fysisk møde kl. 16.30-19.30.

 

Økonomi

Aktiviteter, der udskydes

Hensigten med proceduren, der er foreslået ovenfor, er, at det skal være nemmere at vurdere og
styre, hvor mange penge fra puljen til puljeansøgninger, der reelt vil blive brugt. Alt andet lige kan
lokaludvalget undgå, at puljen til puljeansøgninger ikke er brugt fuldt ud ved årets afslutning.

Mødet den 10. juni 2021

Lokaludvalgsmøderne og sommermiddagen betales af sekretariatets budget.

Videre proces

Proceduren for aktiviteter, der udskydes, træder i kraft med det samme.

Lokaludvalget og suppleanter vil senere blive inviteret på en julemiddag efter lokaludvalgsmødet den
10. december 2021.

Beslutning

1. Lokaludvalget godkendte håndteringen af udskydelse af aktiviteter, som lokaludvalget har givet
tilsagn om at støtte, jf. løsningsafsnittet.

2. Lokaludvalget godkendte, at mødet den 10. juni 2021 starter kl. 16.30 og slutter kl. 19.30.
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17.  B-sag: Henvendelser til lokaludvalget, maj 2021 (2021-0118082)

Indre By Lokaludvalg skal tage formandens håndtering af henvendelser til lokaludvalget til
efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg tager håndteringen af henvendelser til lokaludvalget siden sidste
lokaludvalgsmøde til efterretning.

 

Problemstilling

Siden mødet den 8. april 2021 har lokaludvalget modtaget en række henvendelser.

Løsning

1. Tomgangskørsel

Med mail den 17. marts 2021 skrev en borger, at det i mange år har været et problem, at biler holder
med tændt motor i længere tid. Hun spurgte om, hvorfor der ikke gøres noget ved det.

Sekretariatet bad Københavns Politi og Teknik- og Miljøforvaltningen svare.

Københavns Politi svarede den 25. marts 2021, at de vil forsøge at efterkomme ønsket om mere
politikontrol i nærmeste fremtid, men desværre ikke kan garantere dette.

I tilfælde af, at der generende tomgangskørsel kan man ringe til 114, hvor vagtcentralen vil sende et
patruljekøretøj, hvis der er kapacitet til dette.

Københavns Politi gav udtryk for, at de har mange opgaver, hvorfor de ofte er nødt til at prioritere
opgaverne.

Teknik- og Miljøforvaltningen svarede den 12. april 2021, at Københavns Kommune i marts 1990
vedtog et tomgangsregulativ, der havde til formål at begrænse luftforurening, brændstofforbrug og
gener for beboere og forbipasserende. Ifølge regulativet er det forbudt at holde i tomgang i mere end
ét minut, hvis der ikke er behov for dette. Reglerne gælder for personbiler, taxaer, varevogne,
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lastbiler, busser og motorcykler.  Københavns Kommune arbejder desuden på at fremme
omstillingen til elbiler, hvilket på sigt kan medvirke til at reducere gener fra køretøjer som holder i
tomgang.   

Forvaltningen skrev videre, at det er politiets opgave at håndhæve, at regulativet om tomgangskørsel
overholdes. Det er derfor også politiet der skal kontaktes, hvis man oplever fortsatte problemer med
ulovlig tomgangskørsel.

2. Trafikale udfordringer for børn og unge

Som svar på lokaludvalgets opfordring til borgerne om at komme med eksempler på steder, der
opleves som trafikale udfordringer for børn og unge, har en borger med mail den 18. april 2021 gjort
opmærksom på to steder:

Krydset ved Gothersgade, Landemærket: 
Når man kommer fra Gothersgade og skal op ad Landemærket, er det vanskeligt for de små
cyklister at komme ud i svingbanen, da mange af de voksne cyklister ikke respekterer
svingbane og fodgængerfelt. Hun foreslår, at linjen for svingbanen i Gothersgade bliver
forlænget, så det tidligere blev tydeligere, at der er to baner.
Krydset Sølvgade/Webersgade:
Når man kommer fra cykelstien ad Sølvgade og skal op ad Webersgade, snævrer vejen og
cykelstien ind. Det er der mange, der ikke ved eller respekterer. Børn bliver "presset ud" på
kørebanen på det stykke.

Teknik- og Miljøforvaltningen har oplyst, at det for sent at få oplysningerne med i forvaltningens
kortlægning af trafikale udfordringer for børn og unge.

Sekretariatet har derfor bedt forvaltningen svare borgeren og lokaludvalget på de forhold, som
borgeren beskriver.

 

3. Gadeskilte

En borger skrev med mail den 19. april 2021 til lokaludvalget, at han har noteret sig en stadig
stigende mangel på gadeskilte i Indre By og på Vesterbro. Han spurgte, om der ikke længere er krav
om eller tjek af retablering af gadeskilte.

Sekretariatet har bedt Teknik- og Miljøforvaltningen svare ham og lokaludvalget. Der er endnu ikke
kommet svar.

4. Sortedamssøen

En borger spurgte med mail den 26. april 2021 om, hvad status er på færdiggørelse af belysningen af
stien omkring Sortedamssøen.

Sekretariatet har bedt Teknik- og Miljøforvaltningen svare. Der er endnu ikke kommet svar.
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5. Stoltenbergsgade

En borger foreslog med mail den 30. marts 2021, at i forbindelse med vedtagelsen af lokalplanen for
Postgrunden, blev der lagt vægt på en god tilknytning mellem Glyptotek-kvarteret og det ny byggeri
på Postgrunden, ikke mindst i forhold til kvarterets gadeforløb og med særlig opmærksomhed på
sigtelinjer fra Stoltenbergsgade og Hambrosgade.

Han nævner, at en af de vigtigste sigtelinjer, som blev fremhævet i planerne, var den mellem
Glyptoteket og den højtliggende banepromenade langs jernbanen i det ny byggeri, som blev udnævnt
til Kulturaksen .

Da Stoltenbergsgade i hans øjne ikke er nogen særlig køn gade i dag, og ikke værdig til den fine titel
Kulturaksen , opfordrer han til, at der udarbejdes en plan for forskønnelse af gaden med kraftig

reduceret parkering, ny belægning, kunst og træbeplantning, så det bliver en rigtig akse, i harmonisk
samspil med den kommende banepromenade.

Formanden vil svare ham, at lokaludvalget er enig i hans betragtninger, men at det vil vente med at
tage fat i forslaget, til byggeriet på Postgrunden står færdig.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Se ovenfor.

Beslutning
Lokaludvalget tog håndteringen af henvendelser til lokaludvalget siden sidste lokaludvalgsmøde til
efterretning.
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18.  Meddelelser (2021-0119745)

Beslutning
Intet.
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19.  Eventuelt

Beslutning
Kjeld A. Larsen foreslog, at lokaludvalget drøfter, hvordan lokaludvalgene i Københavns Kommune
kan samarbejde om fælles henvendelser til fx. Borgerrepræsentationen.

Sally Mountfield spurgte, om hvordan beslutningen i Teknik- og Miljøudvalget om udvidet
udeservering som følge af corona-situationen spiller sammen med det forestående trafik- og
byrumsforsøg i Middelalderbyen. Bent Lohmann svarede, at så vidt vides er der planer om at
opsætte borde og bænke i Lille Kongensgade, men at den udvidede udeservering ellers ikke vil
påvirke trafik- og byrumsforsøget i Middelalderbyen. 

Susan Brinck foreslog, at Teknik- og Miljøforvaltningen gennemgår mobilitetsanalyserne for
lokaludvalget. Bent Lohmann svarede, at der er aftalt møde den 31. maj 2021 mellem lokaludvalget
og Teknik- og Miljøforvaltningen om mobilitetsanalyserne.

Lean Milo orienterede om dommen i Højesteret om ledningsføringen i Krusemyntehusene.
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Om mødet i Indre By Lokaludvalg den 6. maj 2021
 

 

Mødet startede kl. 18.30 og sluttede kl. 22.15.

 

Om dagsordenen

Dagsordenen blev behandlet i denne rækkefølge:

1. Åben spørgetid
2. Referat og godkendelse af dagsordenen
14. Puljeansøgninger, maj 2021
15. Nyt budget for 2021-puljen
16. Ændringer i lokaludvalgets mødeplan for 2021
17. Henvendelser til lokaludvalget, maj 2021
3. Dialog med borgerrepræsentant Mette Annelie Rasmussen, Radikale Venstre, om aktuelle temaer
4. EURO 2020- og Copenhagen 2021-aktiviteter i Indre By
5. Restaurations- og nattelivet
6. Det lokale miljøarbejde i 2020
7. Program for "Trafikkonference - Indre By"
8. Vedligeholdelse af gader
9. Støjgener i Ørstedsparken
10. Orientering fra arbejdsgrupperne mv.
11. Svar til Christianshavns Lokaludvalg om oplæg vedr. boligpolitik - bypolitik
13. Valgmøde og borgerpanelundersøgelse forud for kommunevalget
12. Høringssvar om udkast til ny retningslinje for reklamer på stilladser på vejareal
18. Meddelelser
19. Eventuelt

 

Mødedeltagere

Beboerrepræsentationen Nansensgade 47 Bent Lohmann

Rådet for Bæredygtig Trafik Kjeld A. Larsen

Tivolis Venner Jep Loft

Miljøpunkt Indre By/Christianshavn Marietta Bonnet
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A/B Hjørnehuset, Øster Farimagsgade 75 / Zinnsgade 2 Anton Ørnbo Skovle

Grønnegade Kvarters Beboerforening Max Hochermann

Husejerforeningen ved Øster Farimagsgade (Kartoffelrækkerne) Ingolf Ibus

Krusemyntehusene, Grundejerforeningen af 18.12.1918 Lean Milo

KBH K  Commerce & Culture Maja Tini Jensen

Nørre Kvarter Beboerforening Sally Mountfield

Rundetårn Kvarters Beboerforening Karina Mimoun

Gammelholm Beboerforening Michael Thorup

Bo Bedre Bedst Susan Brinck

Socialdemokratiet Lars Vedel Jørgensen

Radikale Venstre Steen Juhl Olesen

Socialistisk Folkeparti Jan Frederik Hansen

Venstre Jens Erik Frandsen

Enhedslisten Gunna Starck

 

Fraværende med afbud

Hannibal C. Holt. I stedet deltog hans 1. suppleant Max Hochermann.
Hans-Henrik T. Ohlsen. I stedet deltog hans 1. suppleant Karina Mimoun.

 

Fraværende uden afbud

Ulla Ekberg
Peter Stakemann
Jens Vexø
Kim Hyttel-Sørensen.

Fraværende i mødet

Karina Mimoun ankom til mødet kl. 19.35 under behandlingen af dagsordenens punkt 3.
Gunna Starck forlod mødet kl. 20.30 efter behandlingen af dagsordenens punkt 4.
Marietta Bonnet, Kjeld A. Larsen og Susan Brinck forlod mødet kl. 21.14-21.36 under behandlingen
af dagsordenens punkt 6 pga. inhabilitet.

Næste møde

Næste møde i Indre By Lokaludvalg holdes den 10. juni 2021 kl. 16.30-19.30 i MBK Kursuslokaler,
Pilestræde 61.
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